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Rowerem wśród sosen OKS na zakręcie Szkoła nie do zamknięcia
Na miłośników dwóch kółek czeka ok. 70 km 
tras rowerowych wśród sosnowych lasów, 
zabytkowych świdermajerów czy szlakiem 
dawnej kolejki wąskotorowej. Rajd na otwar-
cie sezonu już 13 maja. /str. 25

Obecny kryzys wizerunkowy i organizacyjny 
Stowarzyszenia OKS „Start” uderza w zawod-
ników, rodziców, trenerów i kibiców, ale też 
mieszkańców Otwocka. Strony żądają, aby 
zarząd klubu podał się do dymisji. /str. 10

– Chcemy, żeby ta szkoła dalej funkcjonowa-
ła, została wybudzona z marazmu. Dziwimy 
się mieszkańcom, którzy nie chcą posyłać 
tu swoich dzieci – mówią rodzice uczniów 
SP nr 9 w Otwocku-Jabłonnie. /str. 18

UTRUDNIENIA W RUCHU 
W CENTRUM MIASTA

Trwa realizacja kilku niezależnych inwestycji drogowych, 
których kumulacja spowodowała duże utrudnienia dla 
kierowców w centrum Otwocka. W sprawie interwe-
niował prezydent Jarosław Margielski, proponując Po-
wiatowemu Inżynierowi Ruchu rozwiązania, które mają 
usprawnić ruch i zmniejszyć korki do czasu zakończenia 
prac drogowych. 

PO 50 LATACH RUSZA BUDOWA 
BASENU W OTWOCKU!

więcej

str. 14

/str. 4
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Rada Miasta Otwocka
przewodnicząca 

Monika Kwiek 
radamiasta@otwock.pl

I wiceprzewodniczący
Jakub Kosiński 

jkosinski@otwock.pl
II wiceprzewodniczący
Arkadiusz Krzyżanowski

akrzyzanowski@otwock.pl

Miejska Rada Seniorów 
przewodniczący

Jan Górzyński 
wiceprzewodnicząca

Zo�a Szarszewska-Sierocka  

Przyjęcia interesantów odbywają się 
w pierwszy i trzeci poniedziałek miesiąca

od godz. 10 do godz. 11 
w Biurze Rady Miasta Otwocka, 

urząd miasta, budynek A, parter.

Data Radny Okręg

8 maja
Małgorzata Rock
Wojciech Dousa
Dariusz Piętka

3
4
2

15 maja
Marcin Kraśniewski
Ireneusz Wojtasik

Magdalena Nowak

4
1
4

22 maja 
Andrzej Kobus 

Stanisław Stanaszek
Ireneusz Paśniczek

2
3
1

29 maja Joanna Chmielewska
Andrzej Gurdziel

3
4

DYŻURY RADNYCH
maj 2023 r. 

poniedziałki godz. 16-18
Biuro Rady Miasta Otwocka, budynek A

� Prezydent Miasta Otwocka
Jarosław MARGIELSKI
tel. 22 779 27 92
� sekretariat prezydenta
tel. 22 779 20 01 wew. 302, 127
�Wiceprezydent Paweł WALO
tel. 22 779 38 49
� sekretariat wiceprezydenta
tel. 22 779 38 49 wew. 309
� Skarbnik Alicja MATUSZEWSKA
tel. 22 788 09 99
� Urząd Stanu Cywilnego
tel. 22 779 20 01 do 6 wew. 111 
lub 22 779 46 84
�Wydział Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych
tel. 22 779 20 01 wew. 100 lub 22 779 33 32
�Wydział Organizacyjny i Spraw 
Pracowniczych
tel. 22 779 20 01 wew. 169

� Biuro Rady Miasta Otwocka
tel. 22 779 20 01 wew. 305 lub 22 779 28 02
�Wydział Budżetu
tel. 22 779 20 01 wew. 161
�Wydział Obsługi Mieszkańców 
i Podmiotów Gospodarczych
tel. 22 779 20 01 wew. 142 lub 22 779 27 29
� Działalność Gospodarcza
22 779 20 01 wew. 126
� Bilet Metropolitalny
tel. 22 779 20 01 wew. 135
� Sprawy meldunkowe
tel. 22 779 20 01 wew. 122
�Wydział Nieruchomości
tel. 22 779 20 01 wew. 195 lub 22 779 46 96
�Wydział Gospodarki Komunalnej
tel. 22 779 20 01 wew. 310 lub 22 779 21 11
�Wydział Ochrony Środowiska
tel. 22 779 20 01 wew. 138 lub 22 779 35 88 

�Wydział Promocji i Spraw Społecznych
tel. 22 779 20 01 wew. 170 lub 22 788 37 18
�Wydział Planowania Przestrzennego
tel. 22 779 20 01 wew. 200 lub 22 779 38 45
�Wydział Podatków i Opłat
tel. 22 779 20 01 wew. 192 lub 22 779 24 04
�Wydział Zamówień Publicznych
tel. 22 779 20 01 wew. 107, fax 22 779 35 89
� Biuro Zarządzania Kryzysowego, 
Spraw Obronnych i Informacji 
Niejawnych
tel. 22 779 20 01 wew. 109 lub 22 779 44 90
� Biuro Kontroli, Audytu i Nadzoru 
Właścicielskiego
tel. 22 779 20 01 wew. 124
�Wydział Informatyki
tel. 22 779 20 01 wew. 222
� Stanowisko ds. Archiwum Zakładowego
tel. 22 779 20 01 wew. 130

WYKAZ TELEFONÓW URZĘDU MIASTA

Przewodnicząca Rady Miasta Otwocka Monika Kwiek wraz z wiceprzewodniczącymi Rady Miasta Otwocka Jakubem Kosińskim i Arkadiuszem Krzyżanowskim 
będą pełnili dyżur w Biurze Rady Miasta Otwocka w drugim kwartale 2023 roku dwa razy w miesiącu (we wtorki) w godzinach od 15 do 16

po uprzednim umówieniu telefonicznym (22) 779 20 01 wew. 305. Ponadto wiceprzewodniczący Rady Miasta Otwocka Arkadiusz Krzyżanowski 
będzie pełnił dyżur w Biurze Rady Miasta Otwocka dwa razy w miesiącu (w czwartki) w godzinach od 15 do 16

po uprzednim umówieniu telefonicznym (22) 779 20 01 wew. 305. 
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Już dwa lata temu Zarząd Dróg Po-
wiatowych (ZDP) zlecił analizę ru-
chu, by zdecydować, czy bardziej 

korzystne będzie zbudowanie w tym 
miejscu ronda, czy przebudowa skrzy-
żowania z lewoskrętami i światłami. 
Oba rozwiązania miały wady i zalety. 
Ostatecznie władze powiatu zdecydo-
wały się na budowę w tym miejscu ron-
da. W ich opinii to rozwiązanie będzie 
gwarantowało większą przepustowość 
i jest tańsze niż światła.

PROBLEM Z WYBOREM 
WYKONAWCY

W listopadzie 2022 r. ZDP ogłosił pierwszy 
przetarg na przebudowę skrzyżowania. 
Postępowanie unieważniono, ponieważ 
najniższa oferta – na 6 mln 77 tys. 158 zł 
– znacząco przewyższała kwotę przezna-
czoną przez powiat na to zadanie.

7 lutego br. postępowanie zostało 
powtórzone i znów unieważnione. Choć 
oferty były już korzystniejsze, to władze 
powiatu zaryzykowały, że może przy 
trzecim podejściu będzie jeszcze taniej.  

14 kwietnia nastąpiło otwarcie ofert 
i tym razem wpłynęły trzy, z czego naj-
niższą złożyła �rma Tomiraf – na 5 mln 
793 tys. 186 zł. – Jest ona o ok. 200 tys. 
zł korzystniejsza niż w poprzednim 
przetargu. Niebawem pewnie rozstrzy-
gniemy przetarg i podpiszemy umowę 
z tym wykonawcą – komentuje starosta 
Krzysztof Szczegielniak.

SKĄD FINANSOWANIE
Środki, którymi powiat dysponuje na 
budowę ronda, pochodzą z kilku źró-
deł. 1 mln zł udało się pozyskać z Rzą-
dowego Funduszu Inwestycji Lokal-
nych. Niemały wkład �nansowy w tę 
inwestycję ma także Miasto Otwock. 
7 marca br. podczas nadzwyczajnej 
sesji Rady Miasta Otwocka radni zgo-
dzili się przekazać na budowę ronda 
700 tys. zł. Środki te będą stanowić 
kolejną pomoc �nansową dla Powiatu 
Otwockiego jako zarządcy tych dróg. 
– Jest to niezbędna inwestycja w tej czę-
ści miasta, dzięki której nastąpi poprawa 
w płynności ruchu, zmniejszą się korki 
i poprawi się estetyka i bezpieczeństwo 
mocno wyeksploatowanych chodników 
przy szpitalu powiatowym – mówi pre-

zydent Jarosław Margielski. Pozostała 
część to środki własne powiatu. 

Władze powiatu i ZDP zastrzegają, 
że jeśli przetarg zostanie rozstrzygnię-
ty, umowa podpisana, najpierw będzie 
zatwierdzony harmonogram rzeczowo-
-�nansowy inwestycji, który uwzględni 
rozpoczęcie robót na skrzyżowaniu już 
po zakończeniu największych inwe-
stycji drogowych trwających obecnie 
w Otwocku. 

TERMINY ROBÓT
– Dopóki będzie zamknięta ul. Andriol-
lego w centrum miasta i nie zakończy 
się budowa ronda przy ul. Hożej i ronda 
przy banku przy ul. Powstańców Warsza-
wy, która niebawem ruszy, kolejna inwe-
stycja się nie rozpocznie – zapewnia sta-
rosta Szczegielniak. Prace w tym miejscu 
mogą rozpocząć się pod koniec wakacji 
albo nawet we wrześniu. Jeśli wyko-
nawca rozpocznie roboty wcześniej, to 
będą to prace związane z przebudową 
sieci w pasach zieleni i chodnikach, co 
nie spowoduje konieczności zamyka-
nia skrzyżowania. Nie nastąpi to jednak 
wcześniejsi niż z końcem maja, kiedy 
ma zostać otwarte rondo na ul. Hożej 
i ul. Andriollego przy SP nr 12.

Zakończenie budowy ronda przy 
szpitalu jest planowane na początek 
2024 roku. 

ZAKRES PRAC
W ramach inwestycji powiat przewi-
dział następujące roboty: rozbiórkę 
istniejącej nawierzchni asfaltowej, 
zjazdów, chodników, budowę ronda 
na skrzyżowaniu dróg powiatowych 
ul. Karczewskiej z drogą powiatową 
ul. Batorego i ul. Matejki, budowę i prze-
budowę jezdni dróg, chodników, ścież-
ki rowerowej, przebudowę istniejących 
zjazdów, budowę miejsc postojowych 
i zatoki autobusowej, budowę systemu 
odwodnienia drenów, studni i wpustów 
chłonnych. Inwestycji towarzyszyć bę-
dzie również przebudowa oraz budowa 
sieci uzbrojenia terenu, tj. elektroener-
getyki, teletechniki, wodociągu, wyko-
nanie rowów krytych, regulacja wyso-
kościowa zaworów sieci wodnej oraz 
regulacja wysokościowa pokryw studni 
kanalizacji sanitarnej.

ZAPASOWA SYGNALIZACJA
Po wybudowaniu ronda działająca obec-
nie sygnalizacja świetlna nie zostanie 
przeniesiona w inne miejsce. – Przy prze-
budowie skrzyżowania zdemontujemy 
światła i będzie można wykorzystać je 
w sytuacji awaryjnej w innych miejscach. 
Ta sygnalizacja nie jest na tyle nowo-
czesna i funkcjonalna, by można było ją 
przenieść gdzieś indziej – informuje Mar-
cin Kasprzak, zastępca dyrektora ZDP. �

Rondo przy szpitalu powiatowym
Planowana przez Powiat Otwocki przebudowa skrzyżowaniu ulic Batorego, Matejki 
i Karczewskiej doczeka się realizacji. Budowa nie rozpocznie się przed zakończeniem 
innych prac drogowych, które obecnie są prowadzone w mieście

// Skrzyżowanie ulic Batorego, Matejki, Karczewskiej, gdzie ma powstać rondo
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OTWOCK W BUDOWIE  

Na terenie miasta trwa realizacja kilku niezależnych inwestycji drogowych, 
których kumulacja spowodowała duże utrudnienia dla kierowców 
w centrum Otwocka. W sprawie interweniował prezydent Jarosław Margielski, 
który zaproponował Powiatowemu Inżynierowi Ruchu rozwiązania, 
mające usprawnić ruch i zmniejszyć korki

Przejazd przez centrum Otwocka wy-
maga obecnie od kierowców dużo 
cierpliwości i czasu z uwagi na ob-

jazdy. Zamknięte są główne skrzyżowa-
nia i drogi. Równocześnie trwa realizacja 
trzech niezależnych inwestycji drogo-
wych. Przez Miasto Otwock wykonywa-
na jest budowa ronda na skrzyżowaniu 
ul. Andriollego i ul. Hożej, a przez Po-
wiat Otwock – przebudowa ul. Wawer-
skiej, budowa ronda na skrzyżowaniu 
z ul. Szkolną i budowa drugiego ronda 
na skrzyżowaniu ul. Powstańców War-
szawy z ul. Orlą. Do tego zamknięty jest 
odcinek ul. Warszawskiej (od ul. Cybul-
skiego do ul. Norwida), po drugiej stro-
nie torów, gdzie wykonawca na zlecenie 
miasta prowadzi modernizację ulicy. 

SKĄD TEN PARALIŻ 
KOMUNIKACYJNY

Po świętach wielkanocnych rozpo-
częły się niemalże równolegle dwie 
inwestycje drogowe. Należy wyjaśnić, 
że za organizację ruchu w Otwocku 
i objazdy, które zostały wprowadzone, 
odpowiada Powiatowy Inżynier Ru-
chu, który podlega staroście. Tu mie-
liśmy do czynienia z wprowadzeniem 
dwóch wykluczających się wzajemnie 
organizacji ruchu, co w efekcie dopro-
wadziło do paraliżu komunikacyjne-
go w centrum Otwocka. Pod pocztą, 
gdzie trwa budowa ronda, zamknięto 
ul. Orlą i na to zadanie organizacja ru-
chu była przygotowana i zatwierdzo-
na. Objazd był wyznaczony ul. Hożą, 

gdzie kilka dni później pracę rozpoczął 
drugi wykonawca zajmujący się budo-
wą ronda na ul. Andriollego i ul. Hożej 
i zamknął ul. Hożą, a kierowcy – zgod-
nie z oznakowaniem – dojeżdżali do 
ulicy, która była zamknięta.

 – Za to, co zrobiono z objazdami 
w centrum miasta starosta powinien 
wyciągnąć konsekwencje służbowe 
od osób, które za to odpowiadają 
– mówi Jarosław Margielski. Prezy-
dent Otwocka zwrócił się do starosty 
z prośbą o zorganizowanie w trybie 
pilnym spotkania z Powiatowym Inży-
nierem Ruchu oraz przedstawicielami 
wykonawców robót w celu natych-
miastowego wprowadzenia rozwią-
zań usprawniających komunikację.
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– UTRUDNIENIA W RUCHU

 – Nie można wprowadzać dwóch 
wykluczających się nawzajem organi-
zacji ruchu i argumentować, że były 
one uzgadniane w innym czasie – to 
nie interesuje kierowców. Wykonawca, 
zanim wszedł na budowę, wysłał infor-
mację do Powiatowego Inżyniera Ru-
chu, że zamknie drogę, co nie spotkało 
się z jakąkolwiek reakcją. Powiatowy 
Inżynier Ruchu, który uzgadnia objaz-
dy, widząc, że się wzajemnie wyklu-
czają, musi automatycznie reagować. 
Rozumiem, że można popełnić błąd, 
bo to zdarza się każdemu, ale nie do 
zaakceptowania jest to, że sytuacja 
trwała tak długo bez żadnej reakcji. 
Już pierwszego dnia, jak było widać, 
co się dzieje w mieście, należało inter-
weniować. Jako instytucje publiczne 
nie możemy być bezczynni w takich 
sytuacjach, tylko sprawni i skuteczni 
– uważa prezydent Margielski. 

ROZWIĄZANIA 
USPRAWNIAJĄCE RUCH

Na spotkaniu w starostwie zostały 
omówione propozycje rozwiązań, któ-

re albo już są, albo będą wprowadzo-
ne (patrz ramka). W przypadku zmiany 
częstotliwości świateł na skrzyżowa-
niu ulic Filipowicza i Poniatowskiego 
Zarząd Dróg Powiatowych poinformo-
wał, że jest to koszt…30 tys. zł! Udało 
się jednak uzgodnić, że pracownicy 
ZDP zostaną przeszkoleni, aby mo-
gli sami sterować światłami, bez ko-
nieczności korzystania z usług firmy 
zewnętrznej, co pozwoli uniknąć tak 
dużych kosztów.  

W przypadku wprowadzenia 
dwóch kierunków w ul. Andriollego, 
aż do ul. Świderskiej, konieczne są 
wcześniejsze uzgodnienia z ZTM War-
szawa w sprawie przeniesienia tym-
czasowego przystanku autobusowe-
go na ul. Kupiecką.  �
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� Przebudowa ulic Wawerskiej i Powstańców Warszawy miała być planowo wykonana 
w ubiegłym roku. Niestety, ze względu na skargę jednego z mieszkańców decyzja ZRID 
została uchylona i ponownie przeprocedowana. W rezultacie wyłonienie i wprowadzenie 
na budowę wykonawcy odbyło się z ponadrocznym opóźnieniem. Roboty potrwają 
do końca września br. 

� Przetargi na budowę ronda na skrzyżowaniu ulic Andriollego i Hożej były ogłaszane 
kilkukrotnie na przestrzeni ostatnich 2 lat, lecz bezskutecznie. W końcu, gdy jesienią 2022 r. 
został wyłoniony wykonawca, miasto nie chciało rozpoczynać budowy tuż przed zimą 
z uwagi na niepewną pogodę, która mogłaby spowodować wielomiesięczne opóźnienia. 
Wykonawca rozpoczął prace w połowie kwietnia, które potrwają do początku czerwca br.

DLACZEGO RÓWNOLEGLE 
REALIZOWANYCH JEST KILKA 
INWESTYCJI DROGOWYCH?

� wyłączenie sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ul. Powstańców Warszawy 
z ul. Andriollego i wprowadzone łamane pierwszeństwo,
� wprowadzony ruch dwukierunkowy na ul. Andriollego od skrzyżowania z ul. Powstań-
ców Warszawy do skrzyżowania z ul. Pod Zegarem, docelowo do ul. Świderskiej,
� przeniesienie zatok autobusowych z ul. Orlej na ul. Kupiecką i ul. Staszica,
� zakaz skrętu w lewo z ul. Filipowicza w ul. Poniatowskiego, jadąc od tunelu,
� wydłużenie świateł o ok. 15 sekund na ul. Filipowicza, wyjeżdżając z tunelu pod torami,
� wydłużenie o 15 sekund światła zielonego dla samochodów jadących ul. Karczewską 
od centrum Otwocka na skrzyżowaniu ulic Karczewskiej, Matejki i Batorego, 
� wydłużenie o 10-15 sekund światła czerwonego dla kierowców jadących ul. Karczewską 
z Karczewa, co umożliwi większej liczbie pojazdów z ul. Karczewskiej skręt w ul. Matejki.

ROZWIĄZANIA KOMUNIKACYJNE

� Budowa ronda na skrzyżowaniu 
ul. Andriollego z ul. Hożą – początek 
czerwca br.

� Przebudowa ul. Warszawskiej 
(od ul. Cybulskiego do ul. Norwida) 
– początek czerwca br. 

� Budowa ronda na skrzyżowaniu 
ul. Powstańców Warszawy z ul. Orlą 
– przełom czerwca i lipca br.

KIEDY KONIEC 
REMONTÓW ?



6 INFORMATOR MIEJSKI  |  NR 6  (4) KWIECIEŃ 2023

RAPORT MIEJSKI

WIĘCEJ DYŻURÓW 
KONSULTANTA PGNiG 

W maju przedstawiciel PGNiG dyżuruje 
w Urzędzie Miasta Otwocka w każdy 
poniedziałek miesiąca, począwszy od 8 maja. 
Zwiększenie częstotliwości dyżurów Punktu 
Obsługi Klienta PGNiG jest związane z bardzo 
dużym zainteresowaniem mieszkańców. Punkt 
w urzędzie miasta został otwarty w marcu. 
Do tej pory odbyły się dwa dyżury. Utworzenie 
punktu w Otwocku jest efektem podpisanego 
porozumienia przez prezydenta Jarosława 
Margielskiego z zarządem spółki PGNiG.
Punkt Obsługi Klienta PGNiG działa w budynku B 
urzędu miasta, w pokoju nr 7. Można tam załatwić 
wszelkie sprawy związane z korzystaniem z usług 
Polskiego Górnictwa Naftowego i Gazownictwa. 
Majowe dyżury: 8 maja,15 maja, 22 maja, 
29 maja w godz. 10-18.

KOSTKA NA POLNEJ

Zakończył się remont ul. Polnej w centrum 
Otwocka. W ramach prowadzonych prac 
powstały: utwardzona nawierzchnia z kostki 
betonowej, studnie odwadniające i pobocza 
chłonne, a także progi zwalniające i wyniesione 
skrzyżowanie z ul. Olszową. Koszt tej inwestycji 
drogowej s�nansowanej z budżetu miasta 
wyniósł 996 tys. 300 zł. – Dziękuję Radzie 
Miasta Otwocka za współpracę przy realizacji 
tej inwestycji. Muszę też podkreślić, że o budowę 
ul. Polnej bardzo zabiegała radna obecnej 
kadencji śp. Jadwiga Czarnowska – mówi 
prezydent Jarosław Margielski. Tym samym 
ul. Polna dołączyła do zmodernizowanych/
zbudowanych w ciągu ostatnich dwóch lat dróg 
w centrum Otwocka. 

Zieleń wprawdzie dopiero się 
rozwija, ale miasto już prowadzi 
postępowanie na wyłonienie 
�rmy, która zajmie się koszeniem 
trawników i poboczy ulic. 
Do pielęgnacji jest 520 tys. m2

samych trawników

Estetyczne trawniki przy drogach 
i skwerach wymagają koszenia. To 

także element letniego utrzymania 
dróg w mieście. By to zadanie było wy-
konane profesjonalnie, urząd miasta 
ogłosił przetarg na wyłonienie �rmy 
zewnętrznej, która do połowy listopada 
2023 r. będzie się tym zajmować. 

Do obowiązków wykonawcy, który 
zostanie wybrany w drodze przetargu, 
będzie należeć: koszenie trawników, 
poboczy ulic, rowów i zrekultywowa-
nego składowiska odpadów oraz wy-
grabienie skoszonych chwastów, trawy 
i wywóz odpadów. Do czasu ogłosze-
nia wyników postępowania i zawar-
cia umowy z wykonawcą najbardziej 
potrzebne prace w zakresie koszenia 
ulic wjazdowych, zieleni w parkach 
i na skwerach w ramach zleconych prac 
interwencyjnych będzie wykonywać 
grupa remontowo-porządkowa ZGM.

Warto wspomnieć, że na niedawno 
przebudowanych i zrewitalizowanych 
rondach w mieście, gdzie na nowo 
zaprojektowano zieleń, jej pielęgna-
cją zajmują się �rmy wykonawcze 
w ramach rocznej gwarancji. Mowa 
o zieleni przy rondzie kpt. Migdal-
skiego, Z. Herberta,  Żołnierzy AK IV 
Rejonu Otwock „Fromczyn”, skrzyżo-
waniu ulic Batorego, Przewoskiej, Ol-
szowej i w okolicy ronda Sybiraków przy 
ul. Powstańców Warszawy. Trzeba też 
zaznaczyć, że np. przy rondzie „From-
czyn” utworzono tzw. łąkę kwietną. To 
teren, gdzie tradycyjny trawnik zastą-
piono barwnymi roślinami jednorocz-
nymi, bylinami i trawami. Takiej łąki się 
nie kosi, za to uzyskujemy wiele zalet 
– system korzeniowy wpływa dodat-
nio na bilans wód gruntowych, zapo-
biega ona suszy, jest schronieniem dla 
zapylaczy, które pełnią ważną funkcję 
w ekosystemie, i tworzy korzystny mi-
kroklimat na terenach miejskich. Kosze-
nia nie dopuszcza się także w okolicach 
rond, gdzie wykonane są nasadzenia 
ozdobne.

Trawniki przy ulicach w centrum 
miasta i najbardziej reprezentacyjne 

drogi będą koszone w tym roku trzy-
krotnie, większość pozostałych pobo-
czy – dwukrotnie, zaś jednokrotnie 
drogi bardziej peryferyjne. Zieleń pielę-
gnowana będzie również przy szkołach, 
przedszkolach i żłobku oraz przy kościo-
łach – przed Bożym Ciałem i świętem 
15 sierpnia. Trzykrotnie w ciągu roku 
będą też koszone m.in. skarpy Orla i War-
szawska od ronda kpt. Migdalskiego, 
między wiaduktami, trawniki na bazar-
ku Pod Zegarem, park miejski oraz skwer 
VII Pułku Ułanów, plac Niepodległości 
i skwer Lennenstadt.

W ramach podpisanego przez Mia-
sto Otwock porozumienia z powiatem 
część terenów zielonych przy drogach 
powiatowych jest również pielęgnowa-
na na zlecenie miasta, m.in. przy ulicach 
Karczewskiej, Kołłątaja, Wawerskiej, 
Rycerskiej i Mieszka I. �

Pielęgnacja zieleni miejskiej 
OTOCZENIE | PORZĄDKI NA TRAWNIKACH I SKWERACH

1) koszenie trawników o pow. 520 tys. m2

2) koszenie poboczy ulic o pow. 120 tys. m2
3) koszenie rowów odwadniających 
o pow. 60 tys. m2
4) skoszenie zrekultywowanego 
składowiska o pow. 54 532 m2

PIELĘGNACJA 
ZIELENI 
– ZAKRES PRAC  

// Grupa remontowo-porządkowa ZGM 
podczas koszenia trawników
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Mieszkańcy Otwocka mogą znów 
korzystać z leczniczego działania 

solankowego aerozolu bez wyjeżdżania 
z miasta. Po zimowej przerwie tężnia 
w parku miejskim została przygotowa-
na do nadchodzącego sezonu i zapra-
sza do relaksu w otoczeniu zieleni. Pra-
ce konserwatorskie przeprowadzili na 
zlecenie miasta pracownicy OPWiK.  

Korzystanie z tężni solankowej 
wpływa korzystnie na zdrowie. Pod 
wpływem słońca i wiatru rozpylona 
solanka tworzy mgiełkę bogatą m.in. 
w jod, brom, magnez, sód, potas czy 
żelazo, dlatego przebywanie w pobli-
żu inhalatora jest porównywalne z do-
broczynnym działaniem nadmorskich 
spacerów.

Inhalacje solankowe pomagają 
w leczeniu chorób układu odde-
chowego, wzmacniają też system 
odpornościowy, wspomagają lecze-
nie nadciśnienia tętniczego i alergii 
oraz pomagają wypocząć i zregenero-
wać siły.

Warto też pamiętać, że korzystna 
dla zdrowia sesja powinna trwać mi-
nimum 30 minut i należy ją regularnie 
powtarzać. Z dobrodziejstw otwockiej 
tężni w parku miejskim będzie można 
korzystać do jesieni. �

Tężnia od majówki 
Od 28 kwietnia można już korzystać z inhalacji solankowych 
w parku miejskim. Otwocka tężnia działa codziennie, z wyjątkiem dni 
deszczowych, w godzinach od 10 do 20

Na drewnianej konstrukcji znajdują się gałązki tarniny, po których spływa pompowana 
do góry solanka. Z wilgotnych gałęzi solanka naturalnie odparowuje, wytwarzając 
intensywny aerozol bogaty w cenne mikroelementy. Sukces inhalacji zależy w dużej 
mierze od pogody. Największe parowanie solanki jest w dni słoneczne i lekko wietrzne, 
najmniejsze – gdy pada deszcz. Nocą zanika prawie zupełnie. Tężnia działa prawidłowo, 
nawet jeśli solanka nie tryska po zewnętrznych częściach gałązek. Zdrowotny proces 
parowania zachodzi również wtedy, kiedy są one wilgotne.

JAK DZIAŁA TĘŻNIA?

Z tężni solankowych nie powinny 
korzystać osoby:
� po świeżo przebytym zawale,
� z chorobami nowotworowymi,
� z ostrymi chorobami przebiegającymi 
z podwyższoną temperaturą ciała,
� z niewydolnością naczyń wieńcowych 
serca, zwłaszcza u pacjentów z niskim 
ciśnieniem krwi,
� z nadwrażliwością na jod, brom 
lub inne jony zawarte w solance,
� z nadczynnością tarczycy.

UWAGA!

RAPORT MIEJSKI

MIEJSKIE FONTANNY 
ZAPRASZAJĄ

Otwockie fontanny cieszą oko i są niewątpliwie 
miejską atrakcją. Zostały uruchomione pod 
koniec kwietnia i będą działać do jesieni. Od 
tego sezonu do fontanny w parku miejskim, 
na Placu Niepodległości i wodnej instalacji 
ze strumykiem na Skwerze 7. Pułku Ułanów, 
dołączyła zmodernizowana, kamienna fontanna 
przy ul. Armii Krajowej, która wygląda efektownie 
zwłaszcza z podświetleniem. Przypominamy, 
że fontanny nie są kąpieliskiem miejskim, 
a jedynie elementem ozdobnym architektury 
parkowej i jakość wody w nich nie podlega kontroli 
sanitarnej. Woda w fontannach nie nadaje się do 
picia, tym bardziej, że źródłem jej zanieczyszczenia 
mogą być m.in. zwierzęta. Jest też zakaz kąpieli. 
Każdy mieszkaniec, a przede wszystkim rodzice 
pozwalający na kąpiele swoich dzieci w fontannie, 
ponoszą za to odpowiedzialność.
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PARKING PRZY UL. ORLEJ

W maju planowane jest rozpoczęcie prac 
związanych z zagospodarowaniem terenu na 
parking przy wieży ciśnień, pomiędzy ul. Orlą 
a dworcem PKP. Na zlecenie miasta �rma 
Tomiraf wykona główną drogę manewrową 
z nawierzchni asfaltowej, a miejsca parkingowe 
zostaną wyznaczone i utwardzone kruszywem. 
Teren wokół będzie zagospodarowany zielenią. 
Powstanie kilkadziesiąt miejsc postojowych. 
Wszystko po to, aby ułatwić parkowanie 
kierowcom, uporządkować przestrzeń przy 
dworcu PKP, żeby wyglądała estetycznie. Środki 
na zagospodarowanie terenu na parking przy 
wieży ciśnień w wysokości 158 tys. 670 zł 
pochodzą z budżetu miasta. Prace potrwają 
ok. 2-3 tygodni.

ZNIKNIE KIOSK W CENTRUM

Miasto porządkuje kolejny teren w centrum 
Otwocka. Nieczynny i obskurny kiosk 
„Ruchu” przy przystanku autobusowym 
przy ul. Andriollego zostanie zlikwidowany. 
Umowa na dzierżawę terenu , na którym 
znajduje się kiosk, wygasła i w połowie maja 
obiekt czeka rozbiórka, podobnie jak stojącą obok 
wiatę. W tym miejscu zostanie zamontowana 
ozdobna, drewniana wiata przystankowa w 
stylu świdermajer, taka sama jak te, które można 
spotkać już w Otwocku. – Kiosk jest zamknięty, 
nie funkcjonuje, a uroku jednej z głównych ulic 
w naszym mieście nie dodaje. Jego rozbiórka 
i montaż nowej, stylowej wiaty znacząco poprawi 
estetykę w tym miejscu – mówi prezydent 
Jarosław Margielski. 

Na początku kwietnia został 
otwarty pierwszy w mieście punkt, 
w którym można podzielić 
się z innymi jedzeniem, przez 
co żywność się nie marnuje 

Dzięki współpracy Miasta Otwocka 
z fundacją Pro Homini pierwsza ja-

dłodzielnia w naszym mieście  powstała 
przy wjeździe na teren Zarządu Gospo-
darki Mieszkaniowej w Otwocku przy 
ul. Wawerskiej 8. Można tam przynieść 
świeże i zdatne do spożycia produkty. 

– Już w pierwszych dniach zain-
teresowanie jadłodzielnią było duże 
– mówi Ewa Jedynak, prezes fundacji 
Pro Homini, inicjatora powstania takie-
go punktu. – Nasi wolontariusze zaob-
serwowali dużą aktywność zarówno 
w przynoszeniu produktów spożyw-
czych, jak i ich odbieraniu. Liczymy na to, 
że mieszkańcy Otwocka nauczą się dzie-
lić nadwyżkami żywności i będą zasilać 
naszą lodówkę – dodaje Ewa Jedynak.

Jadłodzielnia służy przede wszyst-
kim temu, by nie marnować jedzenia. 
– To nie jest kuchnia dla najbiedniej-
szych, ale możliwość podzielenia się 
z innymi żywnością. Prosimy osoby 
prywatne, �rmy, sklepy, wytwórców 
garmażerii o to, by do naszego punktu 
oddawały produkty, które mogłyby się 
zmarnować. Zachęcamy też do tego, by 
przychodzić i brać jedzenie. Zaprasza-
my do współpracy osoby, które chcia-
łyby nam pomóc jako wolontariusze, 

czasami trzeba np. odebrać jedzenie ze 
sklepu czy �rmy i zawieźć je do jadło-
dzielni – zachęca prezes fundacji Pro 
Homini, z którą miasto współpracowało 
już przy okazji organizowania różnych 
akcji pomocowych i prospołecznych. 

W powstanie jadłodzielni byli za-
angażowani pracownicy grupy remon-
towo-porządkowej ZGM, którzy przy-
gotowali pomieszczenie na ten punkt 
i wspierali projekt, by mógł zostać zre-
alizowany w terminie.

W planach jest utworzenie kolej-
nej jadłodzielni w Otwocku. Punkt 
mógłby powstać np. po wschodniej 
stronie torów. �

Jadłodzielnia już działa

 Produkty świeże i zdatne do 
spożycia, np. ciasta, zupy, ale też 
sery, twarogi, jogurty, dżemy, weki itp.
Jedzenie powinno być w szczelnie zapa-
kowanych pojemnikach, a na opakowa-
niu trzeba umieścić informację o dacie 
przydatności do spożycia.

 Nie należy przynosić surowego 
mięsa, produktów z niepasteryzowa-
nego mleka, otwartych puszek czy 
słoików, produktów nadpsutych, za-
wierających surowe jajka czy alkohol.

CO MOŻNA 
ODDAĆ DO 
JADŁODZIELNI

// Jadłodzielnia w Otwocku przy 
ul. Wawerskiej
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W ramach umowy z miastem kon-
trole wykona Żychlińskie Przed-

siębiorstwo Ofertowo-Budowlane 
PROFERT Sp. z o.o. Firma sprawdzi sta-
bilność konstrukcji wszystkich urzą-
dzeń, oceni stan rozkładu lub korozji 
elementów, zbada, czy nie doszło do 
uszkodzenia olinowania, dokona ana-
lizy działania części ruchomych urzą-
dzeń, oceni stan placów zabaw – stref 
bezpieczeństwa i ciągów komunika-
cyjnych, a także takich elementów 
jak tablice informacyjne, ogrodzenia 
czy ławki. Firma sprawdzi też czystość 
urządzeń i terenu placów zabaw. 

Na podstawie tych analiz �rma spo-
rządzi protokoły zawierające ocenę sta-
nu technicznego każdego placu zabaw, 
siłowni sportowej i urządzeń spraw-
nościowych wraz z dokumentacją fo-
togra�czną i zaleceniami dotyczącymi 
napraw i konserwacji. 

– Po otrzymaniu protokołu pokon-
trolnego zlecimy realizację zaleceń 
w nim zawartych. Z reguły są to drobne 

usterki wynikające z eksploatacji urzą-
dzeń – mówi Karolina Wojnicz, naczel-
nik Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Urzędu Miasta Otwocka.

Przegląd nie skończy się na jedno-
razowych oględzinach. Kolejne kon-
trole funkcjonalne zlecone przez mia-
sto odbędą się do połowy czerwca, do 
połowy września i do 1 grudnia 2023 r. 
Ponadto firma wykonująca prze-
gląd przeszkoli pracowników urzędu 
w zakresie rutynowych kontroli, by 
mogli oni w każdym czasie dokony-
wać bieżącej oceny stanu urządzeń, 
a tym samym czuwać nad bezpieczeń-
stwem użytkowników miejsc zabawy 
i rekreacji.

Przypominamy, że za kontrole pla-
ców zabaw na terenach osiedli miesz-
kaniowych odpowiadają ich zarządcy. 
W przypadku tego typu obiektów na 
terenie placówek oświatowych za stan 
urządzeń i ich kontrole odpowiadają 
szkoły i przedszkola. �

Miejskie place zabaw 
pod kontrolą 
Na zlecenie miasta �rma zewnętrzna przeprowadzi przegląd urządzeń, 
zabawek i przyrządów do ćwiczeń na miejskich placach zabaw i w strefach 
rekreacji. Na podstawie wyników kontroli zostaną wykonane niezbędne 
prace naprawcze, aby urządzenia były bezpieczne i sprawne 

� 5 placów zabaw: w parku miejskim (2 obiekty), przy ul. Kościuszki/Czaplickiego, 
przy ul. Malwy (Jabłonna Wschodnia), przy ul. Marszałkowskiej i ul. Sokolej, 
przy ul. Szkolnej/Wawerskiej, 
� 3 siłownie zewnętrzne: w parku miejskim, przy ul. Szkolnej/Wawerskiej, 
przy skwerze przy skrzyżowaniu ul. Reymonta z ul. Kościuszki, 
� 2 zestawy urządzeń sprawnościowych street workout przy ul. Pułaskiego 
naprzeciwko Komendy Powiatowej Policji oraz przy ul. Szkolnej/Wawerskiej, 
� tor rowerowy pumptrack przy ul. Pułaskiego naprzeciwko Komendy Powiatowej Policji, 
� skatepark przy ul. Pułaskiego.

PRZEGLĄDEM OBJĘTO:

// Plac zabaw w parku miejskim

RAPORT MIEJSKI

NOWE, MIEJSKIE 
AUTOBUSY

Trwają ostatnie przygotowania do 
puszczenia na trasę nowych autobusów 
w ramach bezpłatnej komunikacji miejskiej. 
Miasto kupiło dwa niskopodłogowe solarisy, 
przystosowane dla osób niepełnosprawnych 
i rodzin z wózkami dla dzieci. Nowe autobusy 
są większe od obecnie kursujących, dzięki 
czemu więcej osób będzie mogło korzystać 
z bezpłatnych przejazdów. Jeden ma 
21 miejsc siedzących i 50 stojących, 
a drugi 38 miejsc siedzących i 60 stojących. 
Oba będą mieć znaną już zieloną kolorystkę 
i charakterystyczny dla Otwocka 
motyw sosen. Solarisy ruszą na trasę 
linii M1 jeszcze przed wakacjami.

ANDRIOLLEGO 
JUŻ PRZEJEZDNA

Prace modernizacyjne na ul. Andriollego, na 
odcinku od ronda im. Zbigniewa Herberta do 
ronda im. Polskiego Państwa Podziemnego, 
zostały zakończone. Pod koniec kwietnia 
kierowcy mogli już jeździć po nowej, równej 
nawierzchni asfaltowej. To niezwykle ważna 
inwestycja ze względu na sąsiedztwo SP nr 12 
i parku miejskiego, a także dojazd do 
cmentarza. Oprócz gruntownego remontu 
zniszczonej jezdni zmodernizowany został po 
obu stronach chodnik i wykonano asfaltową 
ścieżkę rowerową po stronie dawnej zieleni 
miejskiej. Wymieniono krawężniki, wybudowano 
dodatkowe miejsca parkingowe oraz wykonano 
granitowe opaski. Podczas sesji 26 kwietnia, 
na wniosek prezydenta, radni zgodzili się 
przeznaczyć dodatkowe środki na zakup 
i montaż stylowych lamp, takich, które są już 
w centrum Otwocka. Teraz pojawią się również 
na wyremontowanym odcinku ul. Andriollego 
oraz zmodernizowanym wcześniej fragmencie 
ul. Pułaskiego. Dzięki temu ta część ulic w naszym 
mieście będzie wyglądała estetycznie. 
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Otwocki Klub Sportowy na zakręcie
W 2024 roku Klub OKS „Start” Otwock będzie obchodził 100-lecie istnienia – niestety bez 
pierwszej drużyny piłkarskiej, która została wycofana z rozgrywek. Odbiło się to szerokim 
echem w Otwocku, a kryzys wizerunkowy jest coraz większy i wymaga podjęcia decyzji 
mających na celu rozwiązanie tego problemu

Klub OKS „Start” Otwock jest nieza-
leżnym od miasta stowarzyszeniem, 
jednak z blisko 100-letnim dzie-

dzictwem i tradycją OKS-u utożsamia 
się większość mieszkańców Otwocka, 
bo klub tworzył historię naszego miasta. 
W związku z narastającymi kontrower-
sjami i niejasnościami wokół OKS-u 
prezydent Jarosław Margielski zaprosił 
członków zarządu klubu, rodziców, za-
wodników, trenerów i kibiców do wzię-
cia udziału w otwartej dyskusji. Wszyst-
kie środowiska miały zapewnioną pełną 
transparentność i mogły zabrać głos. 

Niestety, nikt z zarządu klubu, 
w którego składzie są Jacek Sieka-
czyński – prezes i członkowie: Iwona 
Kurdej, Wojciech Gąsiewski, Wojciech 
Krawczyk, Jan Święcicki, Piotr Skoczek 
i Piotr Litwin, nie przyszedł na spotka-
nie. W przesłanej wcześniej do prezy-
denta korespondencji mailowej pre-
zes Siekaczyński zapowiedział swoją 
nieobecność na spotkaniu 17 kwietnia 
w Urzędzie Miasta Otwocka o godz. 18, 
argumentując to koniecznością „wyko-
nania prac związanych z organizacją 
spotkania” z rodzicami dzieci trenują-
cych w klubie. Spotkanie to odbyło się 
dwie godziny później w miejscu odda-
lonym o 400 metrów od urzędu miasta. 
Natomiast prezydent został zaproszony 
na rozmowę do siedziby klubu, która 
miała się odbyć z wykluczeniem pozo-
stałych środowisk, tj. rodziców, trene-
rów, zawodników i kibiców. – Uznałem 
tę propozycję za niedorzeczną, niesto-
sowną i lekceważącą wobec wszystkich 
zainteresowanych stron – komentuje 
prezydent Margielski. – Jako miasto 
jesteśmy obok działań niezależnego 
stowarzyszenia, możemy pomóc i chce-
my to robić, bo chcemy, żeby sport 
w Otwocku się rozwijał. Miasto może 
i powinno wspierać taką działalność, 
ale taka działalność powinna chcieć 
tego wsparcia – dodaje prezydent. 

FAKTY ZAMIAST POMÓWIEŃ 
W spotkaniu w urzędzie miasta wzięli 
udział trenerzy, rodzice, kibice, zawod-
nicy, sympatycy klubu oraz prezydent 
i radni Rady Miasta Otwocka. Odniesio-
no się do informacji, które pojawiły się 

w przestrzeni publicznej, a są niepraw-
dziwe. W wywiadzie udzielonym przez 
prezesa zarządu klubu w radiu usłysze-
liśmy, że wycofano pierwszą drużynę, 
gdyż zespół nie stawił się na mecz. Nie 
padła informacja, że nie zgłoszono za-
wodników, że nie było kadry. Podno-
szono też, że klub nie miał pieniędzy na 
zgłoszenie zawodników, bo nie otrzy-
mał ich od miasta. 

– Pod koniec 2021 roku Rada Mia-
sta Otwocka podjęła uchwałę, na mocy 
której zostały podpisane akty nota-
rialne i Miasto Otwock stało się wła-
ścicielem obiektów sportowych przy 
ul. Karczewskiej i ul. Ślusarskiego. Po co 
to było? Klub wpadał w spiralę długów, 
co uniemożliwiało normalne funkcjo-
nowanie, a stan obiektów sportowych 
był katastrofalny. Dlatego też miasto 
przejęło tereny, ponieważ przy obec-
nym stanie prawnym nie mogło zain-
westować tam ani złotówki. Podpisując 
umowę wykupu tych gruntów, zapew-
niliśmy, że przez 20 lat, co roku, klub bę-
dzie otrzymywał od miasta 300 tys. zł. 
Te pieniądze zostały przelane 3 marca 
na konto OKS-u. Zapewniliśmy �nanso-
wanie klubowi, żeby nie podkreślał, że 
jest obciążony czynszami, etatami, że 
nie ma na utrzymanie boisk. Teraz mia-
sto ponosi cały koszt utrzymania tych 
obiektów, a stowarzyszenie OKS ma 

zająć się tylko działalnością sportową, 
czyli trenerami i prowadzeniem sekcji 
sportowych. Z terenów, które miasto 
kupiło, mogą bezpłatnie korzystać. Do 
tego otrzymują pieniądze od rodziców 
i sponsorów. Klub może też startować 
w konkursach organizowanych przez 
miasto i ubiegać się o dodatkowe środ-
ki, a także pozyskiwać je z grantów. 
Z tych środków klub powinien kupować 
też sprzęt dla młodzieży – wyjaśnił kwe-
stie �nansowe prezydent. 

ZAWODNICY NIE ZOSTALI 
ZGŁOSZENI

Trener pierwszej drużyny OKS, który zło-
żył rezygnację, opowiedział, jaka była 
przyczyna wycofania drużyny z rozgry-
wek. Dowiedzieliśmy się też, ilu zawodni-
ków nie mogło przystąpić do rozgrywek, 
bo władze klubu nie dopełniły formalno-
ści związanych z tym, żeby zostali zgło-
szeni do związku i mogli zagrać w meczu. 

– Podjąłem decyzję, żeby nie prowa-
dzić tej drużyny, bo miałem wrażenie, 
że moja dwumiesięczna praca, mimo 
że udało mi się stworzyć całkiem niezłą 
grupę zawodników, była bezcelowa. 
Przed rozpoczęciem rozgrywek było 
zgłoszonych 15 zawodników, w tym je-
den bramkarz, dwóch kontuzjowanych 
i jeden 15-latek. Zawodników, którzy 
nie zostali zgłoszeni do rozgrywek, 

// W spotkaniu w urzędzie miasta uczestniczyli: trenerzy, rodzice, zawodnicy, kibice, 
prezydent i radni. Puste krzesła pozostały dla członków zarządu klubu OKS, 
którzy mimo zaproszenia nie przyszli na spotkanie.
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a powinni zostać zgłoszeni, było sied-
miu. Oni z nami trenowali i mieli grać. 
W ostatniej chwili powiedziano mi, że 
nie będzie drugiego bramkarza, który 
trenował z nami przez dwa miesiące. 
Dostałem informację, że decyzją zarzą-
du nie będzie pieniędzy na wypożycze-
nie go z innego klubu – mówi trener 
Michał Słupski.  

– Rozmawiałem przed tym spotka-
niem z wiceprezesem Mazowieckiego 
Związku Piłki Nożnej Arturem Kolato-
rem o tym, jaka była sytuacja w związku 
z brakiem występu pierwszej drużyny. 
Otrzymałem odpowiedź, że na pierw-
szym meczu był walkower z powodu 
niestawienia się drużyny, drugi mecz 
został przełożony – podobnie jak trze-
ci, a następnie zarząd OKS-u wycofał 
drużynę z rozgrywek – dodał prezydent 
Jarosław Margielski. 

BRAK KONTAKTU
Rodzice zawodników opowiedzieli 
o problemach, jakie mają w kontakcie 
z zarządem klubu OKS i w kwestii za-
pewnienia m.in. podstawowego sprzę-
tu dla młodych piłkarzy.  

– Chłopcy zabierają na mecze swo-
je prywatne piłki, a drużyny z innych 
klubów mają torby i jednolity strój. Od 
kilku miesięcy prosimy o zebranie z za-
rządem klubu, ale bezskutecznie. Za-
rząd oczekuje od nas tylko regularnych 
płatności. My jako rodzice jeździmy na 
mecze z naszymi dziećmi, pokrywamy 
koszty paliwa, podczas gdy inne druży-
ny przyjeżdżają busami. Męczy nas to, 
że nie możemy z tymi ludźmi porozma-
wiać, chcielibyśmy z nimi współpraco-
wać, ale się nie da – opowiadała jedna 
z matek młodego piłkarza.

O współpracy z zarządem klubu OKS 
wspomniał też przedstawiciel akademii 
piłkarskiej. – Po wyborze nowego za-
rządu w listopadzie 2022 roku usłyszeli-
śmy, że to nowe rozdanie, będzie nowy 
sprzęt, będą organizowane turnieje, 
a jest zero wsparcia, kontaktu i wizji. 
Mamy bardzo utrudniony kontakt z za-
rządem klubu – mówił. 

Głos zabrali też kibice. – Nie potra-
�ą utrzymać pierwszej drużyny piłki 
nożnej na poziomie siódmej ligi – to 
jest niewyobrażalny skandal! Nie mają 
odwagi, by się tu pojawić, a co dopiero 
odpowiadać na pytania. Nie może być 
tak, że grupka ludzi zawłaszcza klub, 
który ma prawie 100-letnią historię. 
Sam jestem jego wychowankiem, pro-
simy o pomoc, żeby to zmienić – mówił 
zbulwersowany kibic.

CO DALEJ?
Kompromitacja na poziomach rozgryw-
kowych, wyłączenie pierwszej drużyny 

– to wszystko przekłada się na motywa-
cję kolejnych roczników. Słyszymy, że 
następne sekcje mają problemy zwią-
zane ze współpracą z zarządem klubu 
i chcą rezygnować. 

– Razem z radnymi nie zamierzamy 
podejmować wobec stowarzyszenia 
działań, które będą szkodliwe dla dzieci 
i wychowanków klubu. Po to działamy 
i modernizujemy obiekty sportowe, 
żeby mieszkańcy mogli z nich korzy-
stać. Odmawianie w tej chwili współ-
pracy dla stowarzyszenia ze względu 
na stanowisko zarządu mija się z celem, 
bo na końcu ucierpią na tym zawodnicy 
i wychowankowie. Możemy podważyć 
legalność wyboru zarządu w wyborach, 
które odbyły się w listopadzie 2022 roku 
– poinformował prezydent Margielski. 

Czynności kontrolne nad pracą sto-
warzyszenia może przeprowadzić sta-
rosta lub KRS z urzędu albo na wniosek 
starosty. Prezydent zwróci się do staro-
sty z prośbą, by ten poprosił KRS o wy-
jaśnienie kwestii listy obecności na wal-
nym zebraniu w listopadzie 2022 roku, 
kiedy były wybory, listy pełnomoc-
nictw, aktualnych członków, a także wy-
jaśnienie kwestii dotyczących wyboru 
zarządu. – W naszej ocenie te wybory 
zostały przeprowadzone niezgodnie ze 
statutem, co może skutkować wybora-

mi nowego zarządu – uważa mecenas 
Jarosław Dąbrowski z kancelarii praw-
nej obsługującej Urząd Miasta Otwoc-
ka, który był obecny na spotkaniu.

Przedstawiciel rodziców odczytał 
też petycję, która została złożona do za-
rządu klubu, żeby przyjął w poczet klu-
bu wszystkie chętne osoby, i po przy-
jęciu nowych członków obecny zarząd 
podał się w całości do dymisji i zarządził 
walne zebranie Stowarzyszenia OKS 
„Start” w terminie do 30 dni. 

Po zebraniu w urzędzie miasta ro-
dzice udali się na spotkanie zorganizo-
wane przez zarządu klubu, po którym 
w mediach społecznościowych uka-
zały się takie komentarze: „Spotkanie 
z zarządem OKS-u pokazało dobit-
nie, że w tej materii nic się nie zmie-
ni, jeżeli nie spróbujemy wziąć spraw 
w swoje ręce, kibice, rodzice, sympa-
tycy, działacze, trenerzy i zawodnicy... 
Ważne, żeby było nas jak najwięcej 
do złożenia deklaracji o członkostwo 
w klubie”. Jak najliczniejsze wejście do 
klubu nowych członków daje kompe-
tencje do tego, żeby wybrać reprezen-
tacje, która w sposób godny i właściwy 
będzie reprezentowała klub. 

W ramce są informacje jakie doku-
menty i gdzie należy złożyć, żeby zostać 
członkiem klubu OKS. �

� Deklarację członkowską do OKS- u Otwock należy pobrać (link do deklaracji jest 
dostępny na bezpiecznym serwerze: https://�les.fm/f/xv2zxpqh3), wydrukować, 
wypełnić i dostarczyć do skrzynki pocztowej znajdującej się na wejściu do dawnego hotelu 
i siłowni klubowej przy ul. Sportowej 1 lub wysłać jej skan/zdjęcie na adres mailowy 
klubu: klub@oksotwock.pl – kopię należy zachować. Informację o wysłaniu lub 
pozostawieniu deklaracji wraz z kontaktem do siebie dodatkowo należy przesłać na adres 
deklaracjeoksotwock@gmail.com. 
� Bycie członkiem stowarzyszenia OKS Otwock wiąże się z opłacaniem składek 
w wysokości 5 zł miesięcznie i umożliwia wzięcie udziału m.in. w walnym zgromadzeniu 
członków i daje realny wpływ na wybór zarządu klubu. 

ZOSTAŃ CZŁONKIEM OKS

// Liczna reprezentacja rodziców, kibiców i sympatyków OKS-u na spotkaniu w UM
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Rozmowy dotyczące zakupu przez 
Miasto Otwock udziałów w prawie 
wieczystego użytkowania terenów 

sportowych u zbiegu ulic Karczewskiej 
i Ślusarskiego, na których znajdują się 
m.in. stadion i hala sportowa, rozpo-
częły się już w poprzedniej kadencji. Ich 
�nalizacja nastąpiła w grudniu 2021 r., 
kiedy to prezydent Jarosław Margielski 
podpisał ze wszystkimi stronami akty 
notarialne zakupu przez miasto grun-
tów i budynków, które znajdują się 
u zbiegu ulic Ślusarskiego i Karczew-
skiej. Dzięki temu miasto mogło zacząć 
modernizować infrastrukturę sportową, 
a przede wszystkim opracować plany 
budowy nowego stadionu i basenu, na 
który otwocczanie i zawodnicy OKS-u 
od dawna czekają.

HISTORYCZNA DECYZJA
Nie byłoby to możliwe, gdyby nie uda-
ne negocjacje prezydenta Margielskie-
go ze Stowarzyszeniem OKS „Start” 
Otwock oraz Polskim Związkiem Sportu 
Niepełnosprawnych „Start”, od których 
Miasto Otwock nabyło udziały w prawie 
użytkowania wieczystego tych nieru-
chomości. Następnie podczas nadzwy-
czajnej sesji 29 listopada 2021 r. Rada 
Miasta Otwocka na wniosek prezyden-
ta jednogłośnie zgodziła się na zakup 
gruntów i budynków, które znajdują się 
na terenie OKS-u.

– Zmodernizowanie istniejącej tam 
bazy sportowej i budowa kolejnych obiek-
tów to bez wątpienia nowy rozdział w hi-
storii otwockiego sportu, a także jedna 
z najważniejszych inwestycji do realizacji 

w tej kadencji – mówił prezydent Jarosław 
Margielski. 

NIE BYŁO DOKUMENTACJI
Prac i wyzwań w związku ze stanem tech-
nicznym i wizualnym przejętych terenów 
i budynków było bardzo dużo. W ciągu 
ostatnich 12 miesięcy budynek zmienił 
się nie do poznania. W momencie prze-
jęcia obiektu przez miasto okazało się, 
że poprzedni właściciel, czyli Stowarzy-
szenie OKS „Start” Otwock, nie prowadził 
książki obiektu budowlanego i nie wyko-
nywał od lat przeglądów technicznych. 
Dlatego też zakres prac był bardzo sze-
roki i – przez brak dokumentacji – znacz-
nie utrudniony. Renowacja obskurnych 
łazienek i natrysków, wymiana instalacji 
elektrycznej oraz odgromowej, oświetle-

Miejska hala sportowa po remoncie
INWESTYCJE | OBIEKT SPORTOWY PRZY UL. KARCZEWSKIEJ JUŻ GOTOWY

Wielofunkcyjna hala sportowa przy miejskim stadionie im. Tadeusza Ślusarskiego przeszła 
metamorfozę. Miasto wyremontowało obiekt i mogą już z niego korzystać otwoccy sportowcy

PRZED  PO
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nia i sprzętu sportowego, przywrócenie 
pierwotnych funkcji pomieszczeniom 
budynku hali, stworzenie przestrzeni 
z poczekalnią, odnowienie parkietu 
i wnętrza hali sportowej – to tylko niektóre 
z wielu prac, jakie zostały przeprowadzone. 

NADZÓR PINB
Równolegle trwają prace remontowe 
w budynku tzw. hotelu, który docelo-
wo ma służyć jako miejsce treningowe 
(siłownia), zaplecze szatniowe i siedzi-
ba administracyjna klubu OKS Otwock. 
Ze względu na wieloletnie zaniedbania 
obiekt został objęty postępowaniem 
administracyjnym przez Powiatowy In-
spektorat Nadzoru Budowlanego, który 

miał konkretne wymagania związane 
z zakresem prac. I choć w pierwszej ko-
lejności zostały wyremontowane szat-
nie, natryski, WC i wymieniona instalacja 
elektryczna, to wymogi PINB są większe. 

TRWAJĄ KOLEJNE REMONTY
Miejski Ośrodek Kultury, Turystyki 
i Sportu, który z ramienia Miasta 
Otwocka administruje i zarządza tymi 
terenami, rozpoczął już kolejne robo-
ty. Na początku kwietnia została wy-
mieniona cała instalacja odgromowa, 
a wkrótce będzie ogłoszony przetarg 
na wykonanie reszty wymaganych 
przez PINB prac. W momencie przeję-
cia przez miasto terenów całe piętro 

budynku było zamieszkiwane, a więc 
przystąpienie do prac mogło nastąpić 
dopiero po uregulowaniu tej kwestii.

MIASTO ODDŁUŻYŁO KLUB 
Decyzja o przejęciu terenów przez Mia-
sto Otwock była bardzo korzystna dla 
dotychczasowego dysponenta, czyli 
klubu OKS „Start” Otwock. Dzięki temu 
ponadmilionowe długi klubu wobec 
wierzycieli zostały w całości spłacone, 
a płatność dla OKS-u, rozłożona na ko-
lejne 20 lat po 300 tys. zł rocznie, zagwa-
rantowała klubowi oddłużenie, brak po-
noszenia wysokich kosztów utrzymania 
obiektów i możliwość skupienia się na 
działalności sportowej. �
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Umowa na budowę basenu 
w Otwocku podpisana!
INWESTYCJE | RUSZA REALIZACJA KOMPLEKSU SPORTOWO-REKREACYJNEGO

Po blisko 50 latach rozmów i obietnic budowa basenu w Otwocku staje się faktem. 
26 kwietnia prezydent Jarosław Margielski podpisał umowę z �rmą Arcus 
Technologie, która do końca 2025 roku wybuduje przy ul. Karczewskiej 
nowoczesny kompleks basenowy

Basen w Otwocku to niespełnione 
marzenie większości mieszkań-
ców. Temat był wielokrotnie po-

ruszany, jednak inwestycji nie udało 
się do tej pory zrealizować. Dla wielu 
osób niedoszła pływalnia to symbol 
nieudolności samorządu – zbierane 
przed laty przez Społeczny Komitet 
Budowy Basenu tzw. cegiełki nigdy 
nie zostały wykorzystane zgodnie 
z przeznaczeniem. Jednak, jak się 
okazuje, ciężka praca, zaangażowa-
nie, jednomyślność prezydenta i rady 
miasta oraz blisko 78 mln zł pozyska-
nego dofinansowania pozwoliły na 
realizację tego, co dotychczas było 
niemożliwe. 

Oficjalne podpisanie umowy na bu-
dowę basenu odbyło się 26 kwietnia 
w Teatrze Miejskim im. Stefana Jara-
cza. W wydarzeniu uczestniczyli: pre-
zydent Jarosław Margielski, wicepre-
zydent Paweł Walo, przewodnicząca 
Rady Miasta Otwocka Monika Kwiek, 
radni Rady Miasta Otwocka, sekretarz 
stanu w Ministerstwie Rodziny i Polity-
ki Społecznej poseł Anita Czerwińska, 
poseł Zdzisław Sipiera, skarbnik Miasta 
Otwocka Alicja Matuszewska, prezes 
firmy Arcus Technologie Arkadiusz Ma-
sny, przedstawiciele miejskich spółek, 
jednostek organizacyjnych, oświaty, 
pracownicy Urzędu Miasta Otwocka 
oraz mieszkańcy.

– Otwock musi mieć coraz więk-
sze aspiracje i mierzyć wysoko, żeby 
wykorzystać potencjał tu drzemiący. 
Aby to miasto odzyskało swój blask 
uzdrowiskowo-rekreacyjny i stało 
się najbardziej atrakcyjnym miastem 
w aglomeracji warszawskiej, musimy 
nieustannie podnosić sobie poprzecz-
kę i ciężko pracować. Wtedy każdy cel 
jest możliwy, a jego osiągnięcie jest 
tylko kwestią czasu. Dzisiejsze pod-
pisanie umowy na budowę basenu 
w Otwocku jest tego potwierdzeniem. 
To, co było niemożliwe przez 50 lat, 
rozpoczynamy realizować po 4 latach 
intensywnych przygotowań – mówił 
Jarosław Margielski. 

// Pamiątkowe zdjęcie gości i uczestników historycznego dla Otwocka wydarzenia jakim było podpisanie umowy na budowę basenu
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Prezydent podziękował radnym 
Rady Miasta Otwocka i wszystkim za-
angażowanym w ten projekt pracow-
nikom urzędu miasta. Szczególnie 
podkreślił rolę poseł Anity Czerwiń-
skiej, która od początku wspiera Mia-
sto Otwock w pozyskiwaniu środków 
na budowę basenu. 

SUPERNOWOCZESNY 
KOMPLEKS 

Budowa pływalni w Otwocku to potęż-
na inwestycja o bardzo szerokim zakre-
sie. – Żadnego z basenów w okolicy nie 
można porównać do kompleksu, który 
powstanie – podkreśla prezydent Jaro-
sław Margielski. 

Inwestycja zostanie zrealizowana 
w formule „zaprojektuj i wybuduj” przez 
�rmę Arcus Technologie, która wykona 
projekt według szczegółowej koncepcji 
i programu funkcjonalno-użytkowe-
go. Na tej podstawie wybuduje basen. 
Koszt całej inwestycji to 108 mln zł. 

Zgodnie z przyjętymi założenia-
mi obiekt ma zapewnić wiele atrakcji 
sportowych, rekreacyjnych i z zakre-
su odnowy biologicznej dla każdego 
– niezależnie od wieku. Przyjęte założe-
nia i wstępne wyliczenia wskazują, że 
budowany kompleks basenowy będzie 
obiektem rentownym, co w przypadku 
pływalni typowo sportowych jest prak-
tycznie niemożliwe. 

SPORT TO ZDROWIE
Część sportowa została zaprojektowa-
na zgodnie z wymaganiami FINA, czyli 
Światowej Federacji Pływackiej, dzięki 
temu będą mogły odbywać się zawody 
i treningi pływackie na wysokim pozio-
mie. Ponadto szerokość niecki baseno-
wej umożliwi jednoczesne udostęp-
nienie od 8 do 9 torów. Dodatkowe 
3 tory do nauki pływania przewidzia-
no dodatkowo przy basenie rekreacyj-
nym.  Infrastruktura na piętrze została 
wyposażona w trybuny i pomieszcze-

nia dla komentatorów i sędziów, co 
umożliwi profesjonalne przeprowa-
dzenie zawodów.

REKREACJA I RELAKS 
W ŚRODKU I NA ZEWNĄTRZ

Na basenie przewiduje się strefę rekre-
acyjno-relaksacyjną zarówno wewnątrz, 
jak i na zewnątrz budynku. W środku znaj-
dzie się basen rekreacyjny wyposażony 
w rwącą rzekę, grotę sztucznej fali, bicze 
wodne, leżanki i ławki z hydromasażem 
oraz dwa 10-osobowe baseny jacuzzi. 
Na zewnątrz zaprojektowano basen 
o powierzchni 100 m2, lustra wody 
z parasolem wodnym, masażem pod-
wodnym, leżankami i ławkami z hydro-
masażem oraz taras o powierzchni po-
nad 220 m2  z leżakami. Z obydwu stref 
zapewniono dostęp do tzw. mokrego 
baru, gdzie będzie można kupić świeżo 
wyciskany sok, odpocząć lub „poopalać 
się” na tarasie.  

DLA NAJMŁODSZYCH
W obiekcie zaplanowano strefę dziecię-
cą o powierzchni blisko 250 m2. Znaj-
dzie się w niej brodzik dla niemowla-
ków z atrakcjami typu parasol wodny, 
zjeżdżalnia oraz liczący ok. 100 m2 wod-
ny plac zabaw z bezpieczną nawierzch-
nią. Mając na względzie funkcjonalność 
w stre�e dziecięcej, przewidziano toa-
letę wraz z przebieralnią dla rodziców 
z dziećmi. Dla starszych dzieci, i nie tyl-
ko, została zaprojektowana zjeżdżalnia 
wewnętrzna o długości ok. 80 m.

SAUNARIUM Z PRAWDZIWEGO 
ZDARZENIA

W strefie odnowy biologicznej bę-
dzie aż 7 saun, w tym 5 wewnętrz-
nych (infrared, fińska, biosauna 
z solą, parowo-kamienna, sauna 
czterech żywiołów) oraz 2 z wej-
ściem od zewnątrz w formie ogrodu 
saunowego. Do schłodzenia prze-

// Podpisanie umowy na budowę basenu w Otwocku – prezydent Jarosław Margielski 
i prezes �rmy Arcus Technologie Arkadiusz Masny

// Wizualizacja mniejszego basenu
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widziano wiele urządzeń, takich 
jak grota lodowa, prysznic wrażeń, 
wodospad lodowy, basen schładza-
jący oraz zewnętrzny basen do mor-
sowania w zimowej aurze. Ponadto 
przewidziano pomieszczenie do re-
laksu w formie groty solnej z dostę-
pem do jacuzzi. 

JAK W TROPIKACH
Otwocki basen, wzorem innych no-
woczesnych parków wodnych, będzie 
ozdobiony roślinnością. W hali base-
nowej i holach znajdą się nasadzenia 
z roślin tropikalnych. Projekt zakła-
da 12 kompozycji roślinnych, w tym 
aranżację przestrzenną imitującą ska-
łę porośniętą roślinnością tropikalną 
oraz zieloną ścianę.

GASTRONOMIA
Oprócz tzw. mokrego baru w pla-
nach jest tzw. bar suchy, gdzie osoby 
czekające na swoich bliskich będą 
mogły się posilić. W części podziem-
nej przewidziano pomieszczenia 
przeznaczone na pub z minisceną 
i przestrzenią na stoły bilardowe 
wraz z zapleczem. Duża powierzch-
nia umożliwi też organizowanie kon-
ferencji czy szkoleń.

DOSTĘPNY DLA WSZYSTKICH
Każda zaprojektowana strefa będzie 
dostępna dla osób niepełnospraw-
nych. Obiekt zostanie wyposażony 
w dwie windy i niezbędną infrastruktu-
rę w przebieralniach, pod prysznicami, 
w obrębie basenów i saunarium.

W ramach inwestycji zostanie wyko-
nana strefa administracji, powstaną po-
mieszczenia przeznaczone na siłownie, 
Teren będzie kompleksowo zagospo-
darowany poprzez wykonanie ciągów 
komunikacyjnych, parkingów i oświe-
tlenia terenu. 

 – W ramach umowy z wykonawcą 
inwestycji wszystkie pomieszczenia, 
które są przewidziane do obsługi obiek-
tu, będą wyposażone przez wykonawcę 
– podkreśla Kamil Mazek, zastępca na-
czelnika Wydziału Inwestycji w Urzędzie 
Miasta Otwocka. Umowa uwzględnia 
również serwis urządzeń na koszt wy-
konawcy przez 5-letni okres gwarancji.

DOBRE ZARZĄDZANIE 
– MINIMALNE KOSZTY

W ramach realizacji inwestycji prze-
widziano budowę instalacji foto-
woltaicznej i wykorzystanie pomp 
ciepła. Budynek będzie wyposażony 
w System Zarządzania Budynkiem, 

kontrolujący prace wszystkich urzą-
dzeń pod kątem sprawności oraz 
optymalizacji zużycia energii przy 
zachowaniu jak najwyższych parame-
trów użytkowych obiektu. To jednak 
niejedyne próby zoptymalizowania 
kosztów eksploatacyjnych basenu. 
Prezydent Jarosław Margielski bierze 
pod uwagę również złożenie wniosku 
o dotację na kogenerację kotłowni 
basenowej, co przyniosłoby dodatko-
we korzyści. �

77 mln 682 tys. zł 
– do�nansowanie
� 19 mln 800 tys. zł  – z programu 
„Polski Ład” – etap I
� 19 mln 800 tys. zł  – z programu 
„Polski Ład” – etap II
� 34 mln 082 tys. zł  – z Funduszu 
Rozwoju Kultury Fizycznej Ministerstwa 
Sportu i Turystyki 
� 4 mln zł  – z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych 
� 38 mln zł – kredyt miasta

FINANSOWANIE

// Prezydent Jarosław Margielski, Rada Miasta Otwocka, skarbnik miasta Alicja Matuszewska i prezes �rmy Arcus Technologie
Arkadiusz Masny, która wybuduje basen w Otwocku
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13 kwietnia, w 83. rocznicę 
zbrodni katyńskiej, odbyła się 
uroczystość patriotyczna pod 
pomnikiem „Katyń 1940”, który 
upamiętnia mieszkańców ziemi 
otwockiej zamordowanych 
w Katyniu, Charkowie i Miednoje 
przez funkcjonariuszy NKWD

W uroczystości uczestniczyli ucznio-
wie otwockich szkół, poczty sztan-

darowe, przedstawiciele władz samo-
rządowych, parlamentarzystów, du-
chowieństwa, kombatantów, rodzin 
katyńskich, organizacji i instytucji. 
Miasto Otwock reprezentowali prezy-
dent Jarosław Margielski, wiceprze-
wodniczący Rady Miasta Otwocka 
Jakub Kosiński i Arkadiusz Krzyżanow-
ski oraz miejscy radni. 

Obchody rozpoczęły się od mszy św. 
w kościele pw. Zesłania Ducha Święte-
go w Otwocku w intencji o�ar Katynia. 
Homilię wygłosił delegat biskupa polo-
wego, szef Wydziału Duszpasterskiego 
Ordynariatu Polowego ks. major Mate-
usz Korpak. 

Następnie w części artystycznej wy-
stąpili uczniowie Szkoły Podstawowej 
nr 1 w Otwocku, która sprawuje patro-
nat nad pomnikiem „Katyń 1940”. Chór 
przepięknie wykonał piosenkę „Uwierz, 
Polsko!”. Następnie odczytano fragmen-
ty pamiętników i listów, głównie z 1940 
roku. Pomiędzy smutnymi wspomnienia-
mi wybrzmiał wiersz Feliksa Konarskiego 
„Katyń”. Całość dopełniła wzruszająca me-
lorecytacja piosenki „Ostatni list” i recyta-
cja wiersza Zbigniewa Herberta „Guziki”.

Po części artystycznej uczestnicy 
udali się pod pomnik „Katyń – 1940”, 

gdzie przemówienia wygłosili przedsta-
wiciele władz miasta i powiatu. – Przy-
szłość i pojednanie można budować 
wyłącznie w oparciu o prawdę, także tę 
historyczną. Dlatego naszym obowiąz-
kiem jest pamiętać i tę prawdę prze-
kazywać – mówił prezydent Jarosław 
Margielski. 

Uczniowie klas mundurowych 
z Zespołu Szkół Ekonomiczno-Gastro-
nomicznych oraz Zespołu Szkół nr 2 
przeprowadzili apel poległych. Uroczy-
stość zakończono złożeniem wieńców 
i kwiatów przez poszczególne delegacje. 

Organizatorem uroczystości była 
SP nr 1. Uczniowie godnie upamięt-
nili ofiary zbrodni katyńskiej, przy-
pomnieli bolesne chwile z kart na-
szej historii i apelowali do młodzieży 
o patriotyczną postawę wobec Oj-
czyzny. �

Katyń 1940 – pamiętamy
WYDARZENIA | DZIEŃ PAMIĘCI OFIAR ZBRODNI KATYŃSKIEJ

// W części artystycznej uroczystości wystąpili uczniowie SP nr 1. Następnie wszyscy przeszli pod pomnik „Katyń – 1940”

// Na zakończenie uroczystości delegacje złożyły wieńce i kwiaty. Miasto Otwock reprezentował prezydent Jarosław Margielski, 
wiceprzewodniczący rady miasta Jakub Kosiński i Arkadiusz Krzyżanowski
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Zmiany 
w rozkładach 
linii M1 i M2
Od 27 kwietnia, w związku 
z przebudową ulic i skrzyżowań 
w centrum Otwocka, zostały 
wprowadzone zmiany 
w kursowaniu bezpłatnej 
komunikacji miejskiej linii M1 i M2 

Zgodnie z zatwierdzoną przez Powia-
towego Inżyniera Ruchu zmianą or-

ganizacji ruchu, wyłączone zostały dla 
miejskich autobusów tymczasowo przy-
stanki: Powstańców Warszawy 01, Hoża 
02, Park Miejski 03, Urząd Skarbowy 01. 
Wyznaczono nowe przystanki tymczaso-
we: Sosnowa 01, Szpital Powiatowy 03.

Odjazdy z przystanku Hoża 02 są 
przeniesione na przystanek tymcza-
sowy Sosnowa 01, znajdujący się przy 
skrzyżowaniu ul. Karczewskiej i ul. So-
snowej. Odjazdy z przystanku Powstań-
ców Warszawy 01 są przeniesione na 
przystanek Rondo Sybiraków 01. Odjaz-
dy z przystanku Urząd Skarbowy 02 są 
przeniesione na przystanek tymczaso-
wy Szpital Powiatowy 03, znajdujący się 
przy skrzyżowaniu ul. Karczewskiej i ul. 
Batorego (naprzeciw przystanku Szpital 
Powiatowy 04).

W przypadku linii M2 odjazdy z przy-
stanku Hoża 02 zostały przeniesione na 
przystanek Sosnowa 01, znajdujący się przy 
skrzyżowaniu ul. Karczewskiej i ul. Sosnowej.

W związku z zamknięciem skrzyżowa-
nia ul. Andriollego z ul. Hożą, linia autobu-
sowa M1 kierowana jest przez ul. Lenno-
na, dalej ul. Karczewską do ul. Orlej.

Wprowadzony na czas obowiązu-
jących w centrum Otwocka objazdów, 
nowy przebieg tras miejskich autobu-
sów linii M1 i M2, jest dostępny na ma-
pie obok. Nowe rozkłady jazdy, obowią-
zujące od 27 kwietnia, są zamieszczone 
na str. 20 i 21 informatora. 

Za wszystkie utrudnienia przepra-
szamy i prosimy o wyrozumiałość.  �

Szkoła podstawowa nr 9 
w Otwocku – Świerku bardzo 
zyskała. Teren przed budynkiem 
został zagospodarowany, 
wyremontowano plac zabaw, 
chodniki, a teraz ma tam powstać 
hala sportowa

Podczas spotkania z rodzicami 
w SP nr 9 przewodnicząca Rady Mia-

sta Otwocka Monika Kwiek i dyrektor 
Oświaty Miejskiej Grzegorz Michalczyk 
zapewnili, że nie ma planów likwidacji 
szkoły, w związku z małą liczbą chęt-
nych do pierwszej klasy. 

Dyrektor „dziewiątki” Regina Kwa-
śniewska poinformowała, że w tym 
roku ma być przeprowadzony remont 
łazienek, ale to nie wszystko. – Najważ-
niejszym elementem w naszej szkole 
jest sala gimnastyczna. Wiemy, że w tej 
sprawie mamy wsparcie przewodni-
czącej rady miasta pani Moniki Kwiek 
– mówiła dyrektor Kwaśniewska.

 – Mogę Państwa zapewnić, że więk-
szość radnych popiera tę inwestycję. 
Jak tylko uda nam się poprawić tę in-
frastrukturę sportową, to automatycz-
nie zainteresowanie SP nr 9 wzrośnie. 
To jest też centrum spotkań dla spo-

łeczności lokalnej, która będzie mogła 
korzystać z tych wszystkich obiektów 
– mówiła przewodnicząca Monika Kwiek. 

Miasto złożyło wniosek o dofinan-
sowanie budowy hali łukowej m.in. 
w SP nr 9. Projekt zakłada zadaszenie 
boiska, budowę łącznika ze szkołą 
i zaplecza sanitarnego z łazienkami. 
Jak tylko będą przyznane środki, zo-
stanie wybrany wykonawca, który 
rozpocznie prace. Inwestycja na tere-
nie SP nr 9 jest dla prezydenta i rady 
miasta priorytetowa. W planach jest 
też wyremontowanie mniejszej sali do 
fitnessu.

 – Chcielibyśmy, żeby ta szkoła dalej 
funkcjonowała – mówili rodzice. – Na 
przestrzeni ostatnich lat widzimy z jakie-
go marazmu została wybudzona. Z ze-
wnątrz jest piękna, w środku też wszyst-
ko zostało wyremontowane. Dziwię się 
rodzicom, którzy nie chcą posyłać tutaj 
swoich dzieci. Są tu kameralne warun-
ki, wspaniała kadra z panią dyrektor 
na czele. Liczymy, że ta pierwsza klasa 
i „zerówka” w SP nr 9 zostanie utworzo-
na i dzieci po rekrutacji uzupełniającej 
przybędzie – mówił na spotkaniu jeden 
z rodziców. Rekrutacja uzupełniająca 
do klasy I trwa od 8 do 12 maja. �

// Przewodnicząca rady miasta Monika Kwiek (w środku) zapewniła, że nie ma planów 
likwidacji szkoły

// Budynek Szkoły Podstawowej nr 9 im. Jana Pawła II

EDUKAC JA | „DZIEWIĄTKA” DOCZEKA SIĘ HALI SPORTOWEJ

Mała szkoła z dużymi 
perspektywami
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Rozkład obowiązuje od 27 kwietnia 2023



20 INFORMATOR MIEJSKI  | NR 6  (4) KWIECIEŃ 2023

NOWY ROZKŁAD BEZPŁATNEJ KOMUNIKACJI MIEJSKIEJ LINII M1

NOWY ROZKŁAD BEZPŁATNEJ KOMUNIKACJI MIEJSKIEJ LINII M2
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NOWY ROZKŁAD BEZPŁATNEJ KOMUNIKACJI MIEJSKIEJ LINII M1 I M2 
W SOBOTY, NIEDZIELE I ŚWIĘTA
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To Pana druga kadencja w Radzie 
Miasta Otwocka. Co Pana skłoniło 

do podjęcia decyzji o kandydowaniu 
w wyborach samorządowych i repre-
zentowaniu mieszkańców Świdra? 

Mieszkam w Otwocku prawie 60 lat. 
W 2006 roku wziąłem udział w wyborach 
samorządowych, startując z listy Prawa 
i Sprawiedliwości. Chciałem w ten sposób 
pomóc osobom, które dążyły do zmian 
w Polsce na lepsze, przyczyniając się tym 
samym jako radny do zmian w Otwocku. 
Wcześniej byłem bardzo zaangażowany 
w działalność NSZZ „Solidarność”, insty-
tutów w Świerku (obecnie Narodowe 
Centrum Badań Jądrowych). Pracowa-
łem w Zakładzie Aparatury Jądrowej jako 
konstruktor elektronik z wykształceniem 
średnim technicznym (obecnie jestem 
na emeryturze). Moi zwierzchnicy przez 

ponad 30 lat nauczyli mnie profesjona-
lizmu i dbania o jakość wykonywanej 
pracy, co bardzo mi się przydaje w pracy 
w Radzie Miasta Otwocka.

W 2014 roku startowałem – już po raz 
trzeci – w wyborach samorządowych, pró-
bując zostać radnym. Był to czas okręgów 
jednomandatowych. Kadencja była dla 
mnie czasem intensywnej nauki miasta, 
ale przede wszystkim bardzo wytężonej 
pracy (ówczesny prezydent był w opozycji 
do rady miasta). Na kolejną kadencję nie 
zostałem wybrany. Radnym jednak zo-
stałem, ponieważ wybory na prezydenta 
Otwocka wygrał Pan Jarosław Margielski 
i w radzie miasta zwolniło się miejsce.

Jakie sprawy są Panu szczególnie 
bliskie w naszym mieście i na jakie 
kładzie Pan największy nacisk? 

Myślę, że budowa ulic. Okręg, który 
reprezentuję, jest pod tym względem 
szczególnie zaniedbany, a przecież 
większość osób mieszka tutaj ponad 
50 lat i oczekuje, że będzie mieć przy-
zwoitą drogę. Swego czasu zapropo-
nowałem stworzenie kilkuletniego 
planu wykonywania ulic. Niestety, 
moja propozycja nie zyskała akcepta-
cji. Zależy mi także na wysokiej jakości 
dokumentów tworzonych przez Urząd 
Miasta Otwocka, a w formie uchwał 
przyjmowanych przez radnych. Podpi-
suje się pod nimi przewodnicząca Rady 
Miasta Otwocka Pani Monika Kwiek 
w imieniu radnych, czyli również moim. 
Podpisów twórców tych dokumentów 
nie ma, to radni stają się ich autorami 
i to oni odpowiadają za ich ewentualne 
uchybienia.

OKO W OKO Z RADNYM…
ANDRZEJEM SAŁAGĄ
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Jakie cele do zrealizowania wy-
znaczył Pan sobie na tę kadencję? 
Co udało się już zrobić?

Zależało mi – i wciąż zależy – na budowie 
ulic w okręgu z poprzedniej kadencji, bar-
dzo zaniedbanym pod tym względem. 
Niestety, tylko dwie – ul. Paderewskiego 
i część ul. Poselskiej – zostały wykonane. 
To przykre dla mnie i dla Mieszkańców 
posesji przy ulicach gruntowych, a jest ich 
kilkanaście. Większość osób mieszka tam 
ponad 50 lat. Możliwe, że kilka z nich bę-
dzie miało nakładkę asfaltową w tym roku. 

Poza nimi zależało mi na drogach 
pomiędzy ulicami Staszica a Szkolną 
– większość została wykonana. Jest szan-
sa, że będzie położona nakładka na od-
cinku ul. Wiejskiej od ul. Wawerskiej do 
ul. Świderskiej. Wizerunkowo ważna do 
rozwiązania była sprawa „wielkiej dziu-
ry” (myślę, że dla wszystkich radnych). 
Wspierałem Pana Prezydenta w Jego 
działaniach na rzecz odzyskania tego 
terenu. Ponadto zależy mi na wyglądzie 
Otwocka: na trawnikach i ich ukwiece-
niu, na czystości ulic i ich zadrzewieniu, 
na małej architekturze. Tu jest istotny po-
stęp, choć generuje koszty. 

Był Pan przewodniczącym Komisji 
Budżetu i Finansów w Radzie Mia-
sta Otwocka, jak wygląda praca 
nad budżetem miasta przy tak wie-
lu zaplanowanych inwestycjach?

Pragnę zauważyć, że przez pierwszy rok 
tej kadencji rady miasta byłem przewod-
niczącym komisji oświaty i wychowania. 
W tym okresie nie było środków dla pla-
cówek oświatowych na remonty i inne 
istotne sprawy. Jako członkowie komisji 
staraliśmy się zabezpieczać te środki tak, 
by wszystkie placówki z nich skorzystały 
wg określonego planu. Był to też czas, 
gdy urząd miasta opracowywał PFU dla 
SP nr 8. W tej sprawie było kilka posie-
dzeń komisji, w trakcie których projekt 

był omawiany z udziałem Rady Rodziców 
tej szkoły. Bardzo sobie chwaliłem zaan-
gażowanie członków komisji w tym trud-
nym okresie. To była bardzo dobra współ-
praca. Podobnie oceniam współpracę 
z dyrektorami placówek oświatowych.

Będąc przewodniczącym komisji 
budżetu i �nansów, starałem się o wyja-
śnienie niezrozumiałych dla mnie zmian 
w celu uzupełnienia informacji zawar-
tych w projektach uchwał. Myślę, że 
zarówno ja, jak i członkowie komisji sta-
raliśmy się podczas posiedzeń wyjaśnić 
wszystkie wątpliwości, aby ograniczyć 
dyskusję na sesji rady miasta.

Jak Pan ocenia realizację zadań 
w mieście w tej kadencji?

Patrząc na swój okręg, to właściwie mogę 
być bardzo zadowolony, ponieważ cen-
trum Otwocka staje się coraz ładniejsze. 
Dotyczy to skweru 7 Pułku Ułanów, ob-
szaru placu Niepodległości, terenu wokół 
ulicy Orlej, a przede wszystkim zniknęła 
tzw. wielka dziura. Obecne inwestycje 
Powiatu Otwockiego w ul. Powstańców 
Warszawy i w ul. Wawerską, przy olbrzy-
miej pomocy Otwocka, spowodują, że 
będzie to reprezentacyjny fragment mia-
sta. Niestety, przy tylu inwestycjach nie 
na wszystko wystarczy środków i wiele 
ulic nadal jest gruntowych, a bardzo mi 
zależy, aby otrzymały nakładkę asfal-
tową. Jest szansa, że kilka z nich w tym 
roku ją zyska. Spowolnienie jest spowo-
dowane także brakiem uregulowania 
własności działek pod ulicami. To olbrzy-
mi problem w całym Otwocku, często 
trudny do rozwiązania. Ale uważam, że 
po likwidacji „wielkiej dziury” i zagospo-
darowaniu centrum Otwocka w miejsca 

rekreacji i odpoczynku, zbudowaniu wie-
lu ulic postrzeganie miasta przez jego 
Mieszkańców zmieniło się diametralnie, 
a to dla mnie największa satysfakcja. Po-
nadto są dwie inwestycje, które osobiście 
bardzo mnie cieszą. Pierwszą jest zbudo-
wanie nowego budynku Szkoły Podsta-
wowej nr 8 w Wólce Mlądzkiej, ponieważ 
w tę inwestycję włożyłem dużo serca i do 
jej projektu (PFU) przedłożyłem uwagi. 
Zależało mi na tym, aby korytarze były 
dobrze doświetlone światłem dziennym 
i by były w nich przestrzenie dla dzieci 
do odpoczynku podczas przerw. Drugą 
jest mała inwestycja, ale dla mnie bar-
dzo istotna – w Szkole Podstawowej nr 5. 
Od kilku lat zwracałem się z wnioskiem, 
aby na pierwszym piętrze odtworzono 
zajętą przez bibliotekę wnękę, gdzie 
dzieci mogłyby odpocząć w przerwach, 
ciesząc się widokiem zewnętrznym 
i światłem dziennym, a nie gnieżdżąc się 
w wąskim korytarzu pozbawionym 
światła dziennego.

Jakie są główne problemy Otwocka 
do rozwiązania? 

Widzę cztery. Pierwszy to uregulowanie 
własności gruntów, które tego nie posia-
dają, a jest ich wiele. W nich Otwock ma 
zamrożony majątek. 

Drugim jest budowa mieszkań ko-
munalnych skorelowana z likwida-
cją budynków komunalnych, których 
remont nie jest opłacalny. Razi też 
dysproporcja – budowane są nowe 
budynki wielomieszkaniowe przez de-
weloperów, OSM, także miasto (TBS), 
a równocześnie jest wiele budynków 
ZGM z wychodkiem na zewnątrz, z uję-
ciem wody w podwórzu. Można też 
likwidować budynki ZGM, które znaj-
dują się na działkach nadających się do 
sprzedaży za godną kwotę, i mieć z tego 
środki na rozwój miasta. 

Trzeci to likwidacja składowiska od-
padów. Założenia przy jego powstawa-
niu były całkiem odmienne od obec-
nie realizowanych przez spółkę Amest 
Otwock. Większościowy udziałowiec, 
z zagranicy, chyba uważa obszar składo-
wiska za eksterytorialny i jego zdaniem 
może zarabiać na jego użytkowaniu ol-
brzymie kwoty, nie licząc się w ogóle ze 
zdaniem Mieszkańców i władz Miasta 
Otwocka, którzy takiego inwestora na 
swoim terenie nie chcą. To bardzo trudny 
temat.

Czwarty problem to budowa nowo-
czesnych wielooddziałowych przedszko-
li, połączona z likwidacją przedszkoli 
o niedużej liczbie oddziałów, co znacznie 
zmniejszyłoby koszty ich funkcjonowa-
nia. Na 10 przedszkoli tylko jedno jest 
obiektem nowym (choć już kilkunasto-
letnim). �

1.  Jako dziecko chciałam zostać: 
elektronikiem
2.  W pracy radnej najbardziej lubię: 
pozytywne efekty swojej działalności
3. Moja najlepsza cecha to: 
dbanie o jakość wykonywanej pracy
4. Moja największa wada to: upór
5. Najbardziej w ludziach cenię: 
życzliwość, pracowitość
6. Moje ulubione miejsce w Otwocku: 
kilka miejsc nad Świdrem 
7. Urlop najchętniej spędzam: 
robiąc zdjęcia przyrody 
8. Moje ulubione danie to: placki ziem-
niaczane z pieczarkami
9. Film, który warto zobaczyć: 
„Tylko dla orłów”
10. Książka, którą warto przeczytać: 
„Hrabia Monte Christo – Aleksandra 

Dumasa

// Radny Andrzej Sałaga
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W ostatnim czasie w rejonie 
ulic Narutowicza i Sułkowskiego, 
w pobliżu Muzeum Ziemi 
Otwockiej, zostało wyciętych 
sporo wiekowych sosen. 
To efekt zaplanowanej wycinki 
lasu przeprowadzonej przez 
Nadleśnictwo Celestynów

Co roku w ramach prowadzonej go-
spodarki leśnej Nadleśnictwo Cele-

stynów, które zarządza zarówno lasami 
państwowymi, jak i prywatnymi, pro-
wadzi wycinkę drzew. Ma ona różny 
charakter. Są np. cięcia pielęgnacyjne, 
których celem jest przerzedzenie lasu 
i usunięcie słabszych drzew, by zdrowe 
okazy miały więcej miejsca; cięcia sani-
tarne, podczas których wycina się chore 
drzewa, np. zaatakowane przez jemiołę 
pospolitą. Prowadzi się także wycinki 
odnowieniowe, czyli rębnie, które mają 
za zadanie całkowitą wymianę drze-
wostanu – w miejsce wyciętych okazów 
sadzi się w ciągu roku-dwóch lat nowe 
rośliny.

Ten ostatni rodzaj wycinki, jak tłu-
maczy nadleśniczy Nadleśnictwa Cele-
stynów dr inż. Artur Dawidziuk, został 
przeprowadzony w rejonie ulic Naruto-
wicza i Sułkowskiego w Otwocku.

– To planowa wycinka mająca na 
celu przebudowę drzewostanu. W przy-
szłym roku będziemy sadzili tam nowy 
las – mówi nadleśniczy Dawidziuk, – Wy-

cięte drzewa osiągnęły w tym miejscu 
określony wiek i po prostu odnawiamy 
drzewostan. W lasach co sto lat nastę-
puje wymiana roślin. W tym przypad-
ku doszły jeszcze dodatkowe elementy 
– obecność jemioły, słaba jakość drzew 
itp. Zapewniam, że nie było w tym miej-
scu szczególnie wartościowych okazów 
sosen czy dębów, ale zostawiliśmy tam 
takie elementy ekologiczne jak kępa do 
naturalnego rozpadu – informuje Artur 
Dawidziuk. 

Nadleśniczy zapewnia też, że 
w miejscu wyciętego lasu nie pojawią 
się budynki. – Nadleśnictwo tym róż-
ni się od deweloperów, że nie tylko 
wycina, ale i odnawia las, najczęściej 
w perspektywie dwuletniej (ze względu 
na eliminację szkodników). Najpewniej 
w 2024 roku będziemy tam sadzić las 
– zapowiada nadleśniczy. 

W miejsce wyciętych drzew poja-
wią się gatunki iglaste, głównie sosna, 
ale też drzewa liściaste (w proporcji ok. 
20-30 proc. ogółu). – Przebudowujemy 
w ten sposób drzewostany. Zmienia się 
klimat i otoczenie, a także oczekiwania 
ludzi. Poza tym mamy taki obowiązek 
prawny, by część lasu sosnowego uzu-
pełniać o gatunki liściaste – wyjaśnia 
Dawidziuk. 

Zgodnie z informacją przekaza-
ną przez Nadleśnictwo Celestynów 
w tym roku nie będzie więcej takich du-
żych wycinek na terenie Otwocka, jak ta 
przy ul. Narutowicza i ul. Sułkowskiego.

Trzeba też dodać, że Miasto Otwock 
w uzasadnionych przypadkach ne-
gocjuje z Nadleśnictwem Celestynów 
zakres wycinek. – Tak było np. w przy-
padku drzew wzdłuż ul. Armii Krajo-
wej. Prezydent Jarosław Margielski 
prowadził rozmowy z nadleśnictwem, 
żeby wycinka drzewostanu była jak 
najmniejsza, i udało się to osiągnąć 
– mówi Jakub Grzywacz, naczelnik 
Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu 
Miasta Otwocka. 

– Lasy pełnią ważną funkcję społecz-
ną. Są często odwiedzane i stanowią 
istotny element krajobrazu naszego mia-
sta, dlatego ich ochrona jest dla nas waż-
na – dodaje prezydent Margielski.   �

Kiedy drzewa osiągają wiek 
90-120 lat, przeprowadza się 
wycinkę w ramach pielęgnacji 
drzewostanu. Stuletnie drzewa 
zaczynają chorować, 
a szkodniki przenoszą 
się w inne części lasu, niszcząc 
go. Suchy, chory drzewostan 
stanowi też zagrożenie dla 
odwiedzających go osób. 
Żeby temu zapobiec, 
przeprowadza się wycinkę, 
a potem w to miejsce 
jest sadzony nowy las.

ŚRODOWISKO | NADLEŚNICTWO WYJAŚNIA WYCINKĘ LASU

Odnawianie drzewostanu 
przy ul. Narutowicza
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Velo Otwock – rowerem wśród sosen
REKREAC JA | 13 MAJA ZAPRASZAMY NA RAJD OTWIERAJĄCY SEZON ROWEROWY

Sezon rowerowy się rozkręca, 
a na miłośników dwóch kółek 
czeka w Otwocku ok. 70 km 
tras rowerowych wśród 
sosnowych lasów, zabytkowych 
świdermajerów, szlakiem dawnej 
kolejki wąskotorowej, 
po Łysej Górze i Meranie. 
Po drodze nie zabraknie 
też atrakcji przyrodniczych, 
w tym rzeki Świder

Jeśli chcemy połączyć przyjemne 
z pożytecznym, miksując łagodny wy-

siłek �zyczny z niezapomnianymi wra-
żeniami estetycznymi i szczyptą eduka-
cji, to najlepiej wybrać się na wycieczkę 
rowerową po szlakach Velo Otwock. 

PIĘĆ PĘTLI PO OTWOCKU 
Oznakowana sieć tras rowerowych Velo 
Otwock powstała w ubiegłym roku. Skła-
da się na nią pięć szlaków – każdy w for-
mie pętli – o łącznej długości ok. 70 km. 
Wytyczono je w taki sposób, aby obejmo-
wały najciekawsze miejsca i zróżnicowane 
typy krajobrazu Otwocka. Od miejskich, 
przez dawne miasta-ogrody z zabytkową 
zabudową, tereny wsi, po nadświdrzań-
skie skarpy i meandry, bory sosnowe, 
wydmowe wzgórza i torfowiskowe obni-
żenia. Miłośnicy dwóch kółek wybierający 
poszczególne trasy mogą podziwiać ma-
lownicze otwockie krajobrazy i zobaczyć 
najbardziej atrakcyjne rejony miasta. 

Cztery podstawowe szlaki – Kolejowy, 
Letniskowy, Nadświdrzański i Sosnowy 
– rozpoczynają się i kończą w centrum 
Otwocka. To trasy o zróżnicowanym 
stopniu trudności, jednak o charakterze 
rekreacyjnym, dostępne dla wszystkich 
niezależnie od stopnia zaawansowania. 
Piąty szlak – Alpejski – to pętla specjalna, 
najbardziej ekstremalna, przeznaczona 
dla wytrenowanych rowerzystów z odpo-
wiednim sprzętem. Szlaki są oznakowane 
specjalnymi tabliczkami odróżniającymi 
je od innych tras turystycznych.

PROFESJONALNE OZNAKOWANIE, 
MAPKI I APLIKACJA 

Każdy z czterech szlaków rekreacyjnych 
(poza Alpejskim) ma swoje charakte-
rystyczne punkty: rozstaje (początki 
pętli) i półmetki (środki pętli). Znaj-
dują się tam duże tablice z mapami 
i kilometrażem, w pozostałych charak-
terystycznych punktach są umieszczo-
ne informacje kierunkowe z podany-
mi odległościami do innych punktów. 
Z sieci tablic edukacyjnych poznamy 
również historię najciekawszych miejsc, 
rejonów i obiektów w Otwocku. 

Szlaki są oznakowane w taki sposób, 
by można było pokonywać je w oby-
dwu kierunkach, choć dla porządku zo-
stała wprowadzona numeracja. Jedynie 
szlak Alpejski, ze względu na warunki 
terenowe, jest oznakowany pod kątem 
jazdy w kierunku zgodnym z ruchem 
wskazówek zegara. Poszczególne szlaki 
są ze sobą połączone łącznikami.

Docelowo cztery rekreacyjne szlaki 
będą miały na półmetkach miejsca  od-
poczynku – wiaty z ławeczkami. Pierw-
sza z takich wiat planowana jest na szla-
ku Sosnowym.

CO NOWEGO NA SZLAKACH
W sezonie rowerowym, który wła-
śnie się rozkręca, na cyklistów będą 
czekać nowe atrakcje. – Korzystanie 
z Velo Otwock ułatwia strona 
www.velootwock.pl, a także specjalna 
darmowa aplikacja, którą można po-
brać – mówi Jakub Grzywacz, naczelnik 
Wydziału Ochrony Środowiska Urzędu 
Miasta Otwocka. – Warto zainstalować 
tę aplikację, bo poza podstawowymi 
informacjami planujemy umieszczanie 
w niej regularnie wyzwań dla rowe-
rzystów wybierających otwockie szla-
ki rowerowe. Będą one polegać np. na 
pokonaniu szlaku i przesłaniu zdjęć, 
na których widać konkretną tabliczkę. 
Dla uczestników zabawy przygotujemy 
nagrody w postaci rowerowych gadże-
tów. Oprócz tego na początek sezonu 

planujemy odświeżenie części zużytych 
tabliczek informacyjnych. Niestety, nie-
które z tych oznaczeń zostały zniszczone 
lub skradzione i wymienimy je na nowe, 
bardziej trwałe i odporne. Skradziono 
również część dużych tablic informacyj-
nych. To szczególnie przykry rodzaj bra-
ku szacunku dla tego, czym miasto może 
się pochwalić. Musimy teraz odtworzyć 
6-7 takich instalacji, przede wszystkim 
nad Świdrem – komentuje naczelnik 
Grzywacz. – Wzorem ubiegłego roku 
zapraszamy wszystkich mieszkańców 
na otwarcie sezonu rowerowego. Rajd 
odbędzie się w sobotę, 13 maja. Start 
o godz. 11 na skwerze 7 Pułku Ułanów. 
Uczestnicy pojadą szlakiem Sosnowym 
na Łysą Górę, gdzie będzie grill i inne 
atrakcje w ramach akcji „SosNowe Po-
kolenie" – zaprasza naczelnik wydziału 
ochrony środowiska. 

– Od wielu lat mówi się o walorach 
przyrodniczych naszego miasta i tury-
styce weekendowej, ale realne działania 
w tym kierunku nie były podejmowane. 
Wytyczenie szlaków rowerowych jest 
krokiem milowym w kwestii podniesie-
nia wartości turystycznej Otwocka. Bar-
dzo się cieszę, że w gronie pracowników 
urzędu miasta mamy pasjonatów dwóch 
kółek, którzy zaangażowali się w projekt 
Velo Otwock i doprowadzili do jego �na-
łu. Powstał on z myślą o mieszkańcach 
i turystach, których już dziś na trasy rowe-
rowe do Otwocka serdecznie zapraszamy 
– mówi prezydent Jarosław Margielski. �

5 szlaków rowerowych ok. o długości 70 km

18,6 km – najdłuższa trasa

6,6 km – najbardziej ekstremalna trasa

VELO 
OTWOCK

// Szlaki Velo Otwock rozpoznasz po specjalnych tabliczkach z naszym logo i szatą gra�czną odróżniającą je od pozostałych 
oznaczeń szlaków rowerowych
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Szlaki Velo Otwock
SZLAK NADŚWIDRZAŃSKI 
(18,6 km) – łatwy, nad brzegami 
rzeki, miejscami średnio trudny

� Jest związany przede wszystkim 
z rzeką Świder. Znaczna część prowadzi 
wzdłuż brzegów, wymaga uwagi ze 
względu na wąskie i kręte ścieżki, 
ruch pieszy, bliskość drzew i krzewów, 
a także miejscami strome skarpy 
w pobliżu szlaku. Pozostała część 
wiedzie drogami asfaltowymi, 
w większości o niewielkim natężeniu 
ruchu samochodowego albo 
z wydzielonymi ścieżkami rowerowymi, 
a także drogami gruntowymi o dobrych 
parametrach. W okresie wczesnowiosen-
nym i po intensywnych opadach należy 
być przygotowanym na kałuże i błoto.

SZLAK KOLEJOWY 
(17,6 km) – łatwy, nad brzegami 
rzeki, miejscami średnio trudny

� To najbardziej „miejski” ze szlaków, 
w dużej części przebiegający przez 
tereny zurbanizowane, ale występują 
też odcinki nad rzeką Świder, które 
wymagają uwagi ze względu na wąskie 
i kręte ścieżki, ruch pieszy, bliskość drzew 
i krzewów, a także strome skarpy 
w pobliżu szlaku. Pozostałe odcinki 
to drogi asfaltowe lub specjalnie wydzie-
lone ścieżki rowerowe. W centrum miasta 
szlak prowadzi częściowo odcinkami dróg 
i przez skrzyżowania o dużym natężeniu 
ruchu samochodowego, bez wydzielonych 
ścieżek dla rowerów. Wymagana jest 
tam szczególna ostrożność.
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SZLAK LETNISKOWY
(14,6 km) – łatwy

� Prowadzi głównie przez tereny Śródborowa 
wygodnymi drogami gruntowymi, miejscami 
asfaltowymi. Większość odcinków asfalto-
wych ma wydzielone ścieżki rowerowe lub 
nie panuje na nich intensywny ruch samo-
chodowy. Fragmenty leśne na wschodnich 
krańcach Śródborowa to miejscami wąskie, 
lecz dość wygodne ścieżki. Występuje jedynie 
kilka krótkich piaszczystych odcinków.

SZLAK SOSNOWY
(12,2 km) – łatwy

� Najbardziej „leśny” ze szlaków, 
prowadzący głównie przez bory sosnowe 
dawnego miasta-ogrodu Soplicowa. 
W większości tworzą go wygodne drogi 
gruntowe lub asfaltowe, z wydzielonymi 
ścieżkami rowerowymi lub o niewielkim 
natężeniu ruchu. W centrum miasta 
znajduje się kilka miejsc o większym 
natężeniu ruchu, gdzie jest wymagana 
szczególna ostrożność. Na terenach leśnych 
mogą wystąpić krótkie odcinki z bardziej 
grząskim, piaszczystym gruntem.

SZLAK ALPEJSKI 
(6,6 km) – trudny

� Nie brakuje na nim stromych zjazdów 
i podjazdów. To specjalna pętla w oko-
licach wzgórza Meran przeznaczona do 
sportowej, ekstremalnej jazdy dla wytre-
nowanych rowerzystów dysponujących 
odpowiednim sprzętem. Grunt jest tam 
piaszczysty, nierówny, są liczne korzenie 
i gałęzie drzew. Sugerujemy pokonywać 
ten szlak w kierunku zgodnym 
z ruchem wskazówek zegara, tak też
jest on oznakowany.

SZLAK ALPEJSKI 
(6,6 km) – trudny
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Bibliotekarz to zawód szczególny. 
Pierwsze wzmianki o nim pocho-
dzą już ze starożytności. 

Było to zajęcie dorywcze uczonych, 
które z czasem przerodziło się w stałą 
profesję wymagającą fachowego przy-
gotowania. Stąd pojawienie się pierw-
szych szkół zawodowych oraz dyscyplin 
bibliotekoznawstwa (nauki o bibliote-
karstwie) i bibliologii (nauki o książce). 

NIE TYLKO KSIĄŻKI
Zawód bibliotekarza kojarzy się z osobą 
podającą książki z półki. Tymczasem to 

zaledwie ułamek zadań, które wykonu-
je bibliotekarz. Przede wszystkim jest to 
profesja wymagająca odpowiedniego 
wykształcenia i doświadczenia, najlepiej 
w zakresie bibliotekoznawstwa, infor-
macji naukowej, � lologii polskiej, histo-
rii lub kierunków pokrewnych. I chociaż 
ukończenie studiów wyższych nie jest 
wymogiem formalnym, legitymowanie 
się wykształceniem kierunkowym jest 
mile widziane i bardzo pożądane w pra-
cy bibliotekarza. Musi on bowiem spro-
stać takim wyzwaniom jak umiejętność 
kompletowania zbiorów, opracowywa-

nia ich według przyjętych standardów, 
selekcji. Bardzo ważna w pracy biblio-
tekarza jest też umiejętność posługi-
wania się informacją, jej wyszukiwanie, 
przetwarzanie i przekazywanie. Z cech 
osobowościowych, jakie powinien po-
siadać bibliotekarz, najważniejsze są 
otwartość, komunikatywność i dokład-
ność. Wiele zadań, np. prowadzenie 
inwentarza, obowiązki sprawozdawcze, 
wymaga skrupulatności, systematycz-
ności i koncentracji.

– Praca w bibliotece to praca z ludź-
mi. Wymaga odpowiedniego wsłu-

Dzień Bibliotekarza i Bibliotek
CZYTELNICTWO | WARSZTATY, SPOTKANIA AUTORSKIE I PIKNIK W MBP

8 maja przypada Ogólnopolski Dzień Bibliotekarza i Bibliotek zainicjowany w 1985 roku 
przez Stowarzyszenie Bibliotekarzy Polskich, który rozpoczyna Tydzień Bibliotek. 
Z tej okazji na czytelników Miejskiej Biblioteki Publicznej w Otwocku czeka wiele atrakcji

// Uczniowie z klasy I b ze SP nr 12 podczas warsztatów „Podróżowanie zaczyna się w bibliotece”
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chania się w ich potrzeby, udzielenia 
niezbędnych informacji i pomocy. 
Bibliotekarz to często przyjaciel, psy-
cholog, powiernik. W końcu nikt tak 
dobrze nie zna naszych zainteresowań 
czytelniczych, a te mówią o nas wiele. 
Niezaprzeczalnie jednym z najważniej-
szych aspektów tej pracy jest pasja 
i umiłowanie do książek. Bez tego ża-
den bibliotekarz nie odnajdzie się w za-
wodzie, a biblioteka nie będzie mogła 
istnieć – mówi Anna Kwaśniewska, p.o. 
dyrektora Miejskiej Biblioteki Publicz-
nej w Otwocku. 

BIBLIOTEKA ŚWIĘTUJE
Dzień Bibliotekarza przypadający 8 maja 
inauguruje Tydzień Bibliotek (trwający 
od 8 do 14 maja), który jest szczególnym 
czasem dla społeczności bibliotekarzy 
i czytelników. Co roku z tej okazji Miejska 
Biblioteka Publiczna w Otwocku przy-
gotowuje szereg wydarzeń i aktywności. 
W tym roku również nie zabraknie warsz-
tatów, spotkań autorskich i pikniku. 

Bibliotekarze, czytelnicy i miesz-
kańcy mają jeszcze jeden powód do 
świętowania. Na 8 maja zaplanowa-

no otwarcie nowej siedziby Filii nr 4 
w Otwocku-Wólce Mlądzkiej. Po bli-
sko 57 latach od powstania siedziby 
w budynku OSP biblioteka przenosi się 
do budynku Szkoły Podstawowej nr 8 
im. gen. Juliana Filipowicza. – Czeka 
tam na czytelników nowe wyposaże-

nie, większa przestrzeń, a co za tym 
idzie większe możliwości w dostępie 
do zbiorów, informacji i aktywności 
kulturalnych. Już dziś zachęcamy do 
odwiedzania nowej siedziby filii – za-
prasza p.o. dyrektora MBP Anna Kwa-
śniewska.  �

� 8 maja – otwarcie nowej siedziby Filii nr 4.
� 9 maja – warsztaty czytelnicze z klasą III ze SP nr 6.
„Fredro dla dzieci” – głośne czytanie w plenerze dla dzieci ze SP nr 12.
� 9 maja – spotkanie z Barbarą Gąską, poetką, autorką wierszy dla dzieci – dla starszych 
grup przedszkolnych. 
� 10 maja – „Dzikie zwierzęta blisko nas” – warsztaty plastyczno-przyrodnicze w Filii nr 6, 
godz. 17, zapisy pod nr 22 779 35 81.
� 10 maja – spotkanie poetyckie otwockich poetów – Filia nr 7, godz. 16.30.
� 11 maja – warsztaty czytelnicze dla przedszkolaków.
� 12 maja – piknik literacki w ramach Dni Rodziny – warsztaty pszczelarskie (godz. 16), 
spotkanie z behawiorystką Katarzyną Antczak (godz. 17), teatrzyk kukiełkowy Pana 
T. Mroczkowskiego (godz. 18), konkursy, zabawy dla całej rodziny, ul. Żeromskiego 16.
� 14 maja – „Odjazdowy bibliotekarz”, rajd rowerowy po gminie Sobienie-Jeziory.
� 15 maja – spotkanie autorskie z Krystyną Mirek – Czytelnia dla Dorosłych, ul. Andriol-
lego 45, godz. 18.
�Mikołaj Kopernik – 550. rocznica urodzin – spotkanie dla uczniów SP nr 7 w Otwocku.

TYDZIEŃ BIBLIOTEK 
W MBP W OTWOCKU

// Nowa siedziba Filii nr 4 w SP nr 8
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Uczniowie klas siódmych i ósmych 
szkół podstawowych wzięli udział 

w II edycji Powiatowego Konkursu Or-
togra�cznego o Tytuł Mistrza Ortogra�i 
Powiatu Otwockiego. Na zaproszenie 
odpowiedziało 12 szkół z terenu nasze-
go powiatu, w których przeprowadzo-
no eliminacje szkolne. 

W marcu w Szkole Podstawowej 
nr 12 w Otwocku odbył się etap powia-
towy konkursu. Komisja wnikliwie prze-
analizowała napisane przez uczniów 
dyktanda, których tematyka dotyczyła 

piękna naszego powiatu. 20 kwietnia 
w Otwockiej „Dwunastce” odbyła się uro-
czystość wręczenia nagród z udziałem 
laureatów, nauczycieli oraz władz mia-
sta i powiatu, a także sponsorów. Warto 
również nadmienić, że konkurs został 
wpisany na listę zawodów, które mogą 
być umieszczone na świadectwie ucznia 
kończącego szkołę, opublikowaną przez 
kuratorium oświaty w Warszawie.

Gratulujemy wszystkim uczestni-
kom konkursu, a zwłaszcza zwycięzcom 
i ich opiekunom. �

RELACJE | SZKOLNI MISTRZOWIE ORTOGRAFII

RELACJE | IGRZYSKA OLIMPIJSKIE W „CZWÓRCE”

W KATEGORII KLAS VII

I miejsce – Jagoda Żelazko (SP nr 6)
II miejsce – Eryk Poniatowski (SP nr 12) 
III miejsce – Szymon Gniadek (SP nr 12 )

W KATEGORII KLAS VIII 

I miejsce – Danilo Jakovljević
(Społeczna Szkoła Podstawowa nr 96 
im. Św. Rodziny w Otwocku) 
II miejsce – Weronika Kowalik (SP nr 12) 
III miejsce ex aequo – Weronika Pielak
(SP w Sobieniach-Jeziorach), Nela Suchecka 
oraz Patrycja Szymańska (SP nr 6), 
Antoni Kowalczyk (SP nr 1).

WYNIKI 
KONKURSU

21 kwietnia w Szkole Podstawowej 
nr 4 im. Józefa Piłsudskiego roz-

poczęły się Szkolne Igrzyska Olimpij-
skie. „Czwórka” uczestniczy w progra-
mie grantowym Fundacji Santander 
„Bank Młodych Mistrzów Sportu”, który 
ma na celu promocję przedsięwzięć 
sportowych oraz zasady fair play. 

Igrzyska zostaną przeprowadzo-
ne wśród uczniów klas I-VI. W pro-
gramie przewidziano ceremonię 
otwarcia, podczas której uczniowie 
mieli okazję poznać historię igrzysk 
olimpijskich, dowiedzieć się o zna-
czeniu symbolu, kół olimpijskich, 

znicza, poznać oficjalne motto Citius 
Altius Fortius, czyli Szybciej, Wy-
żej, Silniej, oraz wysłuchać hymnu 
igrzysk olimpijskich. Prowadzący ce-
remonię otwarcia nauczyciel wycho-
wania fizycznego Łukasz Poszalski 
podkreślał, że najważniejszą rzeczą 
w igrzyskach olimpijskich jest nie 
zwyciężyć, ale wziąć w nich udział, po-
konując własne słabości. Niezależnie 
od tego, czy odniesie się sukces, czy 
poniesie porażkę, trzeba podejść do 
rywali z szacunkiem, zawsze walczyć 
uczciwie, a własną drużynę wspierać 
i doceniać. 

Uczniowie zmierzą się w konkurencjach 
drużynowych: piłka nożna, koszykówka, 
siatkówka, dwa ognie oraz konkurencjach 
indywidualnych: biegi krótkie i długie, skok 
w dal, sprawnościowy tor przeszkód.  Nad 
przebiegiem zawodów czuwać będą na-
uczyciele wychowania �zycznego, których 
zadaniem będzie sędziowanie konkurencji 
oraz skrupulatne notowanie wszystkich 
wyników, tak aby wyłonić mistrzowskie 
klasy. Całość wydarzenia zajmie ponad 
miesiąc. O zwycięstwie zdecyduje osta-
teczna suma punktów. Podczas ceremonii 
zamknięcia igrzysk zostaną wręczone me-
dale, puchary i nagrody.   �
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14 kwietnia w Szkole Podstawo-
wej nr 3 w Otwocku odbyły się 

Miejskie Zawody Szkół Podstawowych 
w Piłce Ręcznej dla Chłopców.

Do sportowej rywalizacji przystąpiły 
reprezentacje otwockich podstawówek 
nr: 1, 3, 6 i 8. Zawody rozegrano w systemie 
„każdy z każdym”.

Po zakończeniu rozgrywek odbyło się 
wręczenie medali przez wiceprezydenta 
Otwocka Pawła Walo, dyrektora Oświaty 
Miejskiej Grzegorza Michalczyka i dyrektor 
SP nr 3 Agnieszkę Deresińską-Oleszczuk.

 „Trójkę” reprezentowali chłopcy 
z klas ósmych w składzie: Jakub Piasec-
ki, Szymon Kamiński, Arkadiusz Strawa, 
Wojciech Wojtasiński, Mateusz Lis, Antoni 
Wodzyński, Jan Król, Krystian Dobrowol-
ski, Antoni Leśniak, Wojciech Zdrojewski, 
Marcin Nowak.

 Zwycięzcom gratulujemy i życzymy 
powodzenia w zawodach na szczeblu 
powiatowym. �

Najlepsi szczypiorniści
SPORT | MIEJSKIE ZAWODY SZKÓŁ PODSTAWOWYCH W PIŁCE RĘCZNEJ

SP nr 6 – SP nr 8 (7:4)
SP nr 6 – SP nr 3 (5:2)
SP nr 6 – SP nr 1 (8:3)
SP nr 3 – SP nr 8 (8:3)
SP nr 3 – SP nr 1 (8:6)
SP nr 1 – SP nr 8 (10:3)

TABELA KOŃCOWA
I miejsce – SP nr 6
II miejsce – SP nr 3
III miejsce – SP nr 1
IV miejsce – SP nr 8

WYNIKI 
ZAWODÓW
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RELACJE | WYREMONTOWANA SALA GIMNASTYCZNA W „TRÓJCE”

RELACJE | SPOTKANIE Z FOLKLOREM W PRZEDSZKOLU NR 12

21 marca w Szkole Podstawo-
wej nr 3 im. Tomasza Morusa 

w Otwocku odbyło się uroczyste 
otwarcie wyremontowanej sali gim-
nastycznej. W tym ważnym dla spo-
łeczności szkolnej uczestniczyli m.in. 
wiceprezydent Otwocka Paweł Walo, 
dyrektor Oświaty Miejskiej Grzegorz 
Michalczyk i przewodnicząca Rady 
Rodziców Agnieszka Syntfeld-Każuch.

Dyrektor SP nr 3 Agnieszka Dere-
sińska-Oleszczuk przywitała przyby-
łych gości, po czym nastąpiło sym-
boliczne przecięcie wstęgi na znak 
otwarcia zmodernizowanej sali. Pod-
czas części artystycznej uczennice 
klas 5c i 5b zaprezentowały swoje 
umiejętności taneczne. Gromkimi 
brawami zostały nagrodzone: Zu-
zanna, Maja, Marysia, Eliza, Alicja 
i Joasia.

Remont sali gimnastycznej w SP nr 3 
został sfinansowany z budżetu mia-
sta – koszt 100 tys. 717 zł. Sala zy-
skała estetyczny wygląd, a zajęcia 
sportowe dla uczniów prowadzone 
są w dużo lepszych warunkach. �

Przed świętami wielkanocnymi miejską placówkę odwiedzili członkowie zespołu 
folklorystycznego Sołtysi. Przedszkolaki miały wyjątkową okazję poznać historię 

Urzecza. Panie chętnie opowiadały o folklorze urzeckim, regionalnych potrawach, 
dawnych zwyczajach. Zaprezentowały też ludowe piosenki i tańce. Pomogły przed-
szkolakom wykonać piękne pisanki. Dzieci dowiedziały się, jak zespół przygotowuje 
się do Wielkanocy. �
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RELAC JE | SP NR 2 Z PATRONATEM NAD DĘBOWYM LASEM PAMIĘCI

W Dniu Pamięci O�ar Zbrodni 
Katyńskiej 13 kwietnia 
Szkoła Podstawowa nr 2 im. Ireny 
Sendlerowej w Otwocku przejęła 
trwający rok, uczniowski patronat 
nad Dębowym Lasem Pamięci, 
który upamiętnia leśników 
zamordowanych bestialsko 
w latach 1939-1948

Uroczystości odbyły się na terenie 
Centrum Edukacji Leśnej w Cele-

stynowie, gdzie znajduje się pomnik 
„Golgota leśników polskich i ich rodzin 
pomordowanych na Wschodzie w la-
tach 1939-1948”. Wokół pomnika od 
2011 roku rosną dęby stanowiące sym-
bol życia i śmierci ponad 3 tys. leśników 
i ich najbliższych. Tu także znajduje się 
urna z ziemią z cmentarzy w Katyniu, 
Ostaszkowie, Kozielsku i innych miej-
scach kaźni. 

Obchody upamiętniające o�ary 
zbrodni katyńskiej dokonanej przez 
NKWD rozpoczęły się uroczystą mszą 
świętą w intencji pomordowanych. 
Następnie były przemówienia, zło-
żenie kwiatów i uroczyste przejęcie 
patronatu nad Dębowym Lasem Pa-

mięci. W ramach projektu edukacyj-
nego 101 uczniów SP nr 2 w Otwocku 
przez najbliższy rok będzie opiekować 
się dębami poświęconymi pomordo-
wanym leśnikom oraz poznawać losy 
Polaków z krwawych kart historii na-
szego kraju. Na koniec uczniowie pod 
kierunkiem Alicji Bieńkowskiej i Moniki 
Czerskiej przedstawili montaż słow-
no-muzyczny, którego hasłem prze-
wodnim były słowa Ryszarda Jerzego 
Rudzińskiego: „Najpiękniejszy pomnik 
macie w sercach naszych i kwiat wa-
szych cierpień będzie kwitł. Jeszcze nie 
zginęła ta, co miała zginąć, a pamięci 
o was nie wymaże nikt”. 

W uroczystościach zorganizowa-
nych przez Nadleśnictwo Celestynów 
udział wzięli leśnicy, kombatanci, wi-
ceprezydent Otwocka Paweł Walo, 
przedstawiciele władz powiatu i oko-
licznych gmin, policji, straży pożarnej, 
a także uczniowie Szkoły Podstawowej 
z Oddziałami Integracyjnymi im. Bo-
haterskich Lotników Polskich w Wią-
zownie, którzy przekazali patronat 
reprezentantom Zespołu Szkół Ekono-
miczno-Gastronomicznych w Otwoc-
ku, oraz przedstawiciele szkół podsta-
wowych z Celestynowa i Starej Wsi. �

Uczennica klasy 8d Gabriela 
Gruchoła została laureatką 
Ogólnopolskiej Olimpiady 
Wiedzy Chemicznej dla szkół 
podstawowych. Uzyskała piąty 
wynik w kraju!

Organizatorem konkursu był Uni-
wersytet Jagielloński w Krako-

wie. Obowiązujący zakres materiału 
w dużym stopniu obejmował podsta-
wę programową dla szkoły średniej. 
Dwa pierwsze etapy konkursu od-
bywały się zdalnie. W trzeciej części 
wzięły udział 174 osoby z całej Polski, 
spośród których wyłoniono 20 laure-
atów. Gabrysia uzyskała piąty wynik 
w kraju! To ogromny powód do 
dumy nie tylko dla całej społeczności 
SP nr 12, ale i naszego miasta. To jej 
drugi wygrany w tym roku konkurs 
z chemii, ale i nie ostatni. Gabrysia 
została też laureatką prestiżowego 
konkursu przedmiotowego z che-
mii organizowanego przez Kurato-
rium Oświaty w Warszawie. Tytuł ten 
uprawnia Gabrysię do wyboru upra-
gnionego liceum. To znacząca ulga 
w rekrutacji. Serdecznie gratulujemy 
i życzymy kolejnych sukcesów! �

Uczennica 
„Dwunastki” 
laureatką 
ogólnopolskiej 
olimpiady!

// Gabrysia uzyskała piąty wynik w kraju z 
olimpiady chemicznej
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Alkohol jest jedną z najczęściej 
spożywanych substancji 
psychoaktywnych. 
Jego nadmierna konsumpcja 
prowadzi do poważnych skutków 
dla zdrowia, m.in. zaburzeń 
o charakterze psychicznym

Jednym z najbardziej niebezpiecz-
nych skutków nadmiernego spoży-

wania alkoholu jest uzależnienie się 
od niego. Alkoholizm to choroba, któ-
ra wpływa na funkcjonowanie mózgu 
i ciała, a także prowadzi do problemów 
w relacjach społecznych i zawodowych. 
Osoby uzależnione od alkoholu często 
mają problemy z pamięcią, koordyna-
cją ruchową i podejmowaniem decyzji. 
Nadmierne spożycie alkoholu zwiększa 
również ryzyko wystąpienia poważnych 
chorób, w tym zaburzeń pracy wątroby, 
serca, chorób układu krążenia, chorób 
jelitowych i nowotworów. Regularne 
picie alkoholu może prowadzić do cho-
roby alkoholowej wątroby, która jest 
jednym z najczęstszych zaburzeń pracy 
wątroby. Nadmierne picie może również 
powodować zapalenie trzustki, które 
prowadzi do poważnych powikłań. 

Alkohol wpływa również na zdrowie 
psychiczne. Osoby, które go naduży-
wają, mogą doświadczać depresji, lęku 
i innych zaburzeń nastroju, mieć pro-
blem z kontrolowaniem swoich emocji 
i zachowań. Długotrwałe spożywanie 
alkoholu prowadzi do trwałych zmian 
w mózgu.

Ponadto nadużywanie alkoholu 
wiąże się z takimi problemami społecz-
nymi jak przemoc domowa, rozpad ro-
dzin, trudności �nansowe i problemy 
związane z pracą. Nierzadko prowadzi 
też do kon�iktów z prawem, np. wsku-
tek prowadzenia pojazdów pod wpły-
wem alkoholu lub zniszczenia mienia.

W Otwocku i okolicach działa wie-
le organizacji pozarządowych i grup 
wsparcia (patrz ramka), które oferują 
pomoc osobom zmagającym się z pro-
blemem alkoholowym. Istnieją również 
specjalistyczne ośrodki terapeutyczne 
i kliniki, które świadczą profesjonalną 
pomoc osobom uzależnionym od alko-
holu, a także ich rodzinom. 

Rada Miasta Otwocka co roku w 
drodze uchwały przyjmuje Miejski 
Program Profilaktyki i Rozwiązywa-

nia Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii. Jest on 
realizowany przez Miejską Komisję 
Rozwiązywania Problemów Alkoholo-
wych, miejskie jednostki organizacyj-
ne oraz organizacje pożytku publicz-
nego. Do jego celów należy między 
innymi:
� ograniczanie zjawiska nadużywa-
nia alkoholu,
� zapewnienie pomocy terapeutycz-
nej, prawnej, rehabilitacyjnej i pore-
habilitacyjnej osobom uzależnionym 
i członkom ich rodzin,
� mody�kacja postaw społecz-
nych wobec niepożądanych zjawisk 
poprzez prowadzenie pro�laktycznej 
działalności informacyjnej i eduka-
cyjnej,
� poszerzanie kompetencji pracow-
ników oświaty, pomocy społecznej, 
służby zdrowia, policji, wymiaru 
sprawiedliwości, członków miejskiej 
komisji w zakresie oddziaływań pro-
filaktycznych, znajomości prawa, 
podejmowania interwencji w sytu-
acjach zagrożenia.

Realizacja zadań w ramach progra-
mu jest finansowana z opłat za wyda-
wanie zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych na terenie Otwocka 
wnoszonych przez przedsiębiorców 
sprzedających alkohol.

Ważne jest, aby mieszkańcy Otwoc-
ka byli świadomi ryzyka związanego 
z nadużywaniem alkoholu, byli w sta-
nie zidenty�kować, kiedy jego spoży-
wanie staje się problemem, i wiedzieli, 
gdzie uzyskać pomoc i wsparcie. W ten 
sposób można zapobiec negatywnym 
skutkom, jakie nadmierne picie alko-
holu ma na zdrowie, życie społeczne 
i zawodowe. �

Alkoholizm to choroba
PROFILAKTYKA | RYZYKO NADUŻYWANIA ALKOHOLU

W 2022 r. policjanci zatrzymali 483 osoby kierujące pojazdami mechanicznymi pod wpływem 
alkoholu. Przeprowadzono 91439 badań na zawartość alkoholu w wydychanym powietrzu.
Liczba wykroczeń/przestępstw popełnionych pod wpływem alkoholu w 2022 r.:
� kierowanie pojazdem mechanicznym w stanie nietrzeźwości – 298,
� kierowanie pojazdem mechanicznym w stanie po użyciu alkoholu – 185,
� kierowanie pojazdem innym niż mechaniczny w stanie nietrzeźwości – 102,
� kierowanie pojazdem innym niż mechaniczny w stanie po użyciu alkoholu – 19,
� nieumyślne spowodowanie śmierci – 1,
� naruszenie czynności narządu ciała lub rozstroju zdrowia – 5,
� bójka/pobicie – 1,
� narażenie na bezpośrednie niebezpieczeństwo utraty życia bądź zdrowia – 12,
� naruszenie nietykalności cielesnej funkcjonariusza publicznego – 11,
� znieważenie funkcjonariusza publicznego – 20,
� kradzież – 4,
� zniszczenie mienia – 4,
W 2022 r. policjanci KPP w Otwocku przeprowadzili na terenie powiatu 1798 
interwencji związanych ze spożywaniem alkoholu w miejscach zabronionych.

DANE Z KPP W OTWOCKU

� Przychodnia Leczenia Uzależnień 
i Współuzależnienia, ul. Mickiewicza 8 
(przy Powiatowym Centrum Zdrowia),
� Poradnia Leczenia Uzależnień, ul. Prusa 
1/3, przy Szpitalu Specjalistycznym MSWiA 
w Otwocku,
� Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie 
przy ul. Komunardów 10, 
� Ośrodek Rehabilitacji Uzależnień i Podwój-
nej Diagnozy przy ul. Kochanowskiego 27,
� Ośrodek Pomocy Społecznej przy 
ul. Sosnowej 4,
�Miejska Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych.

GDZIE SZUKAĆ 
POMOCY:
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Nieruchomości gruntowe Miasta Otwocka przeznaczone na sprzedaż 
w drodze pierwszego ustnego przetargu nieograniczonego, 

położone w Otwocku przy ul. Emilii Plater

� Nieruchomość oznaczona jako działka ew. nr 36/4 
z obrębu 0091 o pow. 1 501 m2.

Data przetargu: 29 czerwca 2023 r., godz. 11.00.
Cena wywoławcza nieruchomości: 449 500 zł.

* wysokość wadium: 81 000 zł
* termin wpłacenia wadium: 23 czerwca 2023 r.

� Nieruchomość oznaczona jako działka ew. nr 36/5 
z obrębu 0091 o pow. 1 500 m2.

Data przetargu: 29 czerwca 2023 r., godz. 11.30.
Cena wywoławcza nieruchomości: 449 200 zł.

* wysokość wadium: 80 000 zł
* termin wpłacenia wadium: 23 czerwca 2023 r.
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